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G r o s u p l j e 

Marec je mesec, ko s prazniki 
zaznamujemo pomen starševst
va, materinstva, družine, ljubez
ni do otrok... 
Pred mesecem mi je policist s Policijske posta
je Grosuplje pripovedoval o dogodku, ki se mu 
je zgodil v neki naši družini . Pozno zvečer je 
skupaj s sodelavcem odpeljal domov šestna-
jstletnika, ki je bi l m o č n o pod vpl ivom mamil . 
Kolegi SO ga pustili in obležal je sam na pločni
ku sredi Grosupljega. Policisti so fanta že dal
jši čas poznali, vedeli so, da se drogira in so že 
predlagali Centru za socialno delo Grosuplje, 
naj njega in starše sprejmejo v svetovalno sku
pino... 
Policista sta pozvonila in odprlajimaje mama. 
K o je zagledala "odsotnega" sina, je rekla: 
"Odpeljita ga stran, kamor hočeta. Jaz takega 
ne morem več gledati. Pa šc oče je doma..." 
Takrat je prišel nekoliko "okajeni" oče. Pogled
al je sina, k i seje naslanjal na policista, se zas
mejal, ga potrepljal po rami, rekoč: " S i pogledal 
v kozarec. Enkrat mora biti prvič . . . ." 
"Ali ne vidite, da je drogiran! Ali ne veste, 
da vaš sin jemlje mamila?" je rekel policist. 
Takrat se je očetu zvrtelo, opotekel se je in v 
trenutku je b i l trezen: "Ne , nisem vedel..." 
Oče ni vedel za sinove težave, ni se zanimal za 
svojega otroka. Mati se o tem z možem ni pogo
varjala. Starša verjetno nista dajala svojemu 
sinu dovolj pohval, spodbud, ljubezni, zgledov 
in življenjskih ciljev od otroštva naprej. Otrok 
pozna preveč čustvene praznine; tudi oče - zato 
sc drogirata.... 
V občini Grosuplje se tako kot v vsej Sloveniji 
z mamil i in alkoholom redno ali občasno dro
gira več kot četrtina občanov. Začnejo pa že 
pri dvanajstih, trinajstih letih. 
... D r u ž i n a je n a j v a ž n e j š a vzgojiteljica 
vsakega izmed nas. Iz zdravih družin izhaja
jo zdrave osebnosti, iz motenih družin mo
tene osebnosti, razbite družine pa porajajo 
razbite osebnosti. Vsaj na splošno je tako. 
Zdravje naroda je odvisno od zdravih 
družin , propad naroda pa sc začenja s pro
padom družine . Zato brezpogojno ustvarja-
jmo in ohranjajmo zdrave družine , zaradi 
otrok, ki rabijo oba starša, rabijo ljubezen, 
d r u ž b o , pozornost, ideale, ž ivljenjske cilje, 
pohvale, vero.... 

ŽUPAN 
Rudolf Rome 

Ivana Kobilica Poletje, 1889 - 1990 

%p mati predraga prznuje, vsa narava se z njo raduje. 

(pomCadje nederje razprta, da vse lepoto OjVJl je uzrCa. 

jVaj sonce greje vedno topio, da našim mamam v srcu 

60 tepo. 



* * * G O S P O D A R S T V O IN PODJETNIŠTVO * * * 

ZAVOD ZA PROSTORSKO, KOMUNALNO IN STANOVANJSKO UREJANJE 
GROSUPUE d . o . o . PRAZNUJE LETOS 15. OBLETNICO DELOVANJA 

Korenine Zavoda za prostorsko, 
komunalno in stanovanjsko urejan
je Grosuplje d.o.o. segajo v leto 
1982, ko gaje ustanovila takratna 
Samoupravna interesna skupnost. 
Poleg povsem tržnih so mu bile 
zaupane tudi nekatere dejavnosti 
posebnega družbenega pomena. V 
prvo skupino nalog bi lahko priš
teli predvsem inženiring za stano
vanjske, komunalne in cestne grad
nje ter geodetske storitve in uprav
ljanje stanovanj. Oznako posebne
ga družbenega pomena pa je ime
la predvsem dejavnost urbanis
tičnega planiranja. 
Novim razmeram, ki so nastale s 
prehodom v tržno gospodarstvo v 
letih 1989-1990, so se morali prila
goditi tudi v zavodu. V skladu z 
novim Zakonom o podjetjih so ga 
preoblikovali v družbeno podjetje, 
katerega najpomembnejši cilj je 
bilo dobičkonosno poslovanje. Pri 
tem preoblikovanju je del zapos
lenih in p r e m o ž e n j a ostal pod 
občinsko upravo. Podjetje se je v 
lanskem letu tudi olastninilo, tako 
da so vsi zaposleni hkrati tudi last
niki podjetja, s čimer so izkazali 
svoje zaupanje v uspešno poslo
vanje podjetja tudi v prihodnje. 
Sicer ima podjetje 16 redno zapos
lenih, od tega polovico z visoko in 
višjo strokovno izobrazbo, pred-
vem gradbenikov, geodetov, ar
hitektov in pravnikov. 
N A J V E Č D E L V GROSUPLJU. 
Do danes so si v podjetju nabrali 
že številne izkušnje in uspešno iz
peljali vrsto projektov, kar kažejo 
številne reference, s pomočjo kat

erih pridobivajo nove posle: 
investicijski inženir ing 

(pridobitev gradbenega dovoljen
ja z vso spremljajočo dokument
acijo, izbira izvajalca del in nad
zor nad samo gradnjo) pri gradnji 
naslednjih objektov: telovadnica 
pri osnovni šoli Šmarje Sap, Dom 
ostarelih občanov Grosuplje, priz
idek k osnovni šoli Louis Adamič 
Grosuplje, telovadnica pri osnov
ni šoli Louis Adamič Grosuplje, 
stanovanjski bloki v soseski "Ob 
Grosupel jščici", prizidek k zdrav
stvenemu domu Grosupl je in 
izgradnja večih družinskih stano
vanjskih hiš, 

opravljanje geodetskih 
del (odmere cest, odkupi zemljišč 
za državne ceste) za Republiko 
Slovenijo, Ministrstvo za promet 
in zveze, Direkcijo Republike Slo
venije za ceste in za D A R S -
Družbo za avtoceste Republike 
Slovenije d.d. v zadnjih dveh letih 
za razne cestne odseke po vsej Slo
veniji (za razliko od prejšnjih let, 
ko je poslovalo predvsem na ob
močju občine Grosuplje). 
"Spričo dejstva, da se v zadnjih 
letih v Sloveniji gradi ogromno 
cest, ima podjetje iz tega naslova 
precej dela", pripoveduje direktor 
podjetja, Franci Jamnik. Tuje po
trebno dodati, da se tovrstni posli 
pridobivajo predvsem na podlagi 
prijav na javne razpise, pri katerih 
vlada kar precejšnja konkurenca. 
Geodetskih podjetij je namreč v 
Sloveniji že okoli 100, kar pov
zroča hudo tekmo med njimi pred
vsem na področju cene in kvalitete 

opravljenih del. Po drugi strani pa 
je tudi res, da ima veliko izmed teh 
konkurentov le po enega zaposle
nega, kar seveda pomeni večje tve
ganje pri poslovanju s takim pod
jetjem, in daje določeno prednost 
nekoliko večjim podjetjem, kot je 
na primer grosupeljski Zavod za 
prostorsko, komunalno in stano
vanjsko urejanje. 
V A B L J I V O T R G O V A N J E Z 
NEPREMIČNINAMI. V zadnjih 
letih pa se vse bolj usmerjajo v 
promet z nep remičn inami in v 
zidanje v lastni režiji. Trgovanje z 
nepremičninami (zemljišča, stano
vanjski in poslovni objekti,...) je v 
največji meri zanimivo predvsem 
za fizične osebe, ki se na zavodu 
tudi največ oglašajo. Zainteresi
ranim svetujejo o vsem kar je 
bistveno za uspešen nakup oziro
ma prodajo objekta ali zemljišča, 
najdejo kupca oziroma prodajalca 
in izpeljejo kupoprodajo od začet
ka do konca (z vso dokumentacijo 
in cenitvijo, če je le potrebna). Za 
storitev zaračunajo 2% provizijo 
pri kupoprodaji objektov (lahko jo 
plača prodajalec ali kupec, odvis
no od dogovora), pri zemljiščih pa 
3% od vrednosti posla. Lahko pa 
se k njim obrnete zgolj po infor
macijo o tem kaj se kupuje in kaj 
prodaja. 

T i s t im, ki gradite sami, lahko 
izdelajo gradbeni načrt in poskrbi
jo za vso potrebno dokumentaci
jo, vključno z gradbenim dovol
jenjem. Tako si boste prihranili 
marsikatero pot in slabo voljo v 
kopici birokratskih postopkov, 

vaša denarnica pa bo tanjša v pov
prečju za 5.000 D E M . 
180.000 D E M Z A HIŠO. Tudi za 
3 stanovanjske hiše, ki so v lan
skem letu zrasle ob Ljubljanski 
cesti v Brinju, je ideja prišla iz 
omenjenega Zavoda, ki tovrstna 
dela v celoti financira sam, poišče 
izvajalce in poskrbi za prodajo 
objektov. Podjetje tako samo nosi 
celotno tveganje v zvezi z izved
bo posla in samo prodajo. Vendar 
je zaradi dobre lege Grosuplja 
povpraševanje po stanovanjskih 
objektih v njegovem strogem cen
tru veliko, na razpolago pa je tudi 
še nekaj zazidalnih površin. Za i l 
ustracijo povejmo še cene zgoraj 
navedenih stanovanjskih hiš, ki so 
že prodane: za stanovanjsko hišo 
v treh etažah, končano do 3. grad
bene faze, s 197 m2 koristne pov
ršine in 400 m2 parcele, je bilo 
potrebno odšteti 180.000 D E M . 

K A J PA NAČRTI? V prihodnje 
nameravajo povečati svojo ude
ležbo pri prometu z nepremični
nami na čim večjem področju Slo
venije in se bolj usmeriti v lastno 
investiranje, to je organiziranje 
gradnje s tanovan jsk ih h i š in 
poslovnih objektov. Še vedno se 
j i m zdijo perspektivna dela pri 
geodetskih odmerah in odkupih 
zemljišč ter objektov za gradnjo 
državnih cest in avtocest. Izziv pa 
predstavlja tudi želja po pridobitvi 
vknjiževanja e tažne lastnine na 
stanovanjskih blokih, ki bo pot
ekala nekaj naslednjih let. 

Tatjana Skubic 

Pogled na enodružinske stanovanjske hiše iz Ljubljanske ceste, ki bodo 
nudile njihovim stanovalcem lep razgled na vzhodni del Grosuplja 

z a v o d z a p r o s t o r s k o , k o m u n a l n o 
i n s t a n o v a n s k o u r e j a n j e g r o s u p l j e , d . o . o . 
t a b o r s k a 3 , 1 2 9 0 g r o s u p l j e 

U R E D I M O V A M K U P O P R O D A J O 
VAŠE NEPRIMIČIMIIME 

- eenilev nepremičnine 
- ureditev davčnih obveznosti 

- sklenitev kupoprodajne pogodbe 
- zemljiškoknjižni prepisi 

P r o j e k t i r a m o s t a n o v a n j s k e , 
p o s l o v n e in g o s p o d a r s k e o b j e t e 

Tele fon : 0 6 1 / 7 6 3 - 0 7 8 , 7 6 2 - 2 4 6 



* * * OBČINA S V O J I M OBČANOM * * • 

KAKO NAJ O B Č A N K E IN OBČANI PRIDEJO DO PRAVE SPROTNE INFORMACIJE 
Z reformo lokalne samouprave se 
je v občinah marsikaj spremenilo. 
Prišlo je do mnogo večje C E N 
T R A L I Z A C I J E pristojnosti na 
državnem nivoju in s tem tudi do 
velikega odliva proračunskih sred
stev, ki se iztekajo na republiško 
raven. Država pa namenja občinam 
mnogo manj sredstev. Zavedati se 
moramo, daje naša mlada država 
organizirala zelo bogato državno 
upravo in razumljivo je, da potre
buje veliko denarja, da svoj aparat 
vzdržuje. 
In kje se pokažejo ODPRTI P R O 
B L E M I ? ! Potrebe v občinah, tudi 
v naši občini Grosuplje, so velike, 
sredstev pa je premalo. In prav zato 
Z A K O N O F I N A N C I R A N J U O B 
ČIN, ki je sicer začasen, dopušča 
občinam, da pridobivajo dodatna 
sredstva od občank in občanov na 
naslednji način: 
• davek na premoženje 
• davek iz nadomestila za upora

bo stavbnega zemljišča 
• krajevnih in komunalnih taks 
• pristojbin 
• odškodnine za spremembo na

membnosti zemljišča in škodl
jivega posega v prostor.... 

Omenjeni zakon celo dopušča, da 
lahko davek od premoženja občine 
povečajo celo petkratno. Vse te 
omenjene dodatne o b d a v č i t v e 
sprejemajo občine na svojih sejah 
občinskega sveta z O D L O K I . 
V zadnjih dveh letih smo tudi v 

občini Grosuplje sprejeli kar lepo 
vrsto O D L O K O V , s katerimi smo 
dodatno obdavčili naše občane in 
občanke ali pa povečali davek. 
Ob teh točkah dnevnega reda so 
bile na sejah občinskega sveta ved
no zelo burne razprave. Svetniki in 
svetnice smo bili vedno v velikih 
dilemah: 
- na eni strani so želje, da bi v obči
ni opravili čimveč konkretnih na
log, investicij, zato pa rabimo do
datna sredstva; 
- na drugi strani pa se zavedamo, 
da so naše občanke in občani kot 
davkoplačevalci že preveč obre
menjeni. 
Prepričana sem, da se mnogi že 
zelo jezijo na nas, ko dobivajo 
nove položnice. 
K o sem analizirala, koliko O D 
L O K O V smo v dveh letih sprejeli 
(na polovici našega mandata), s 
katerimi smo predpisali višji dav
ek, sem se trdno odločila, da si bom 
v drugi polovici mandata kot pred
sednica o b č i n s k e g a sveta zelo 
prizadevala, da ne sprejmemo 
nobenega obdavčevanja več! 
Občinski svet bo moral večkrat od 
pristojnih služb zahtevati poročila 
in obravnavati analize: 

• o brezposelnosti v naši občini; 
• o socialno šibkih družinah, mat

erah samohranilkah, ostarelih 
ljudeh; 

• o problemih mladih družin; 
• o problemih mladih ... 

Davčna uprava Republike Slovenije, Davčni urad Ljubljana, Izpostava 
Grosuplje, obvešča vse občane in druge zavezance za dohodnino v obči-j 
nah Grosuplje, Iv. Gorica in Dobrepoljc, da bo Izpostava organiziraj 
prevzem dohodninskih napovedi za leto 1996 in sicer: 
24. in 25. marca od 8. - 18. ure 
- v Družbenem domu Grosuplje 
- v sejni sobi Občine Ivančna Gorica in 
h v prostorih Krajevnega urada oz. Občine Dobrepoljc 
Prosimo vse občane, da koristijo usluge naših uslužbencev v teh krajih 
in času v največjem številu. 
Nadalje obveščamo, da bomo na Izpostavi Grosuplje, Kolodvorska 4 
prevzemali dohodninske napovedi tudi: 
26. marca od 8. - 17. ure 
27. marca od 8. - 15. ure 
28. marca od 8. -13. ure 
I. aprila od 8. - 15. ure 
Glede najavni poziv želimo opozoriti vse podjetnike, da morajo vložiti 
hapoved dohodkov iz dejavnosti do 28. februarja 1997 (petek od 8-13 
ure). 
Prosimo vse, da se držijo teh terminov. Po tem času prejete dohodnin 
iske napovedi zapadejo pod kazen za prekrške. 

PO POOBLASTILU DIREKTORJA 
VODJA IZPOSTAVB 

Anton Žitnik, 

Prepričana sem, da ima že mar
sikatera družina ali posameznik v 
naši občini velike težave in osebne 
stiske, ki ne pripomorejo k člove
ka dostojnemu življenju. Morda pa 
bi lahko dobil i več sredstev in 
davkov na počitniške hišice, ven
dar je potrebno najprej urediti s 
"črnograditelji", k i j ih v naši obči
ni ni tako malo. Tudi kazni za na
jrazličnejše kršitve bi lahko pov
ečali, saj bi se le tako ljudje zaved
ali, da se moramo držati nekega 
reda. In morda še kje?! 
Po mojem globokem prepričanju 
pa bi se mora li ŽUPANI V S E H 
OBČIN in P R E D S E D N I K I O B 
ČINSKIH S V E T O V ob podpori 
vseh svetnikov dobro organizirati 
in jasno in glasno ter odkri to 
zahtevati, da se Z A K O N O L O 
K A L N I S A M O U P R A V I in Z A 
K O N O F I N A N C I R A N J U O B 
ČINE čimprej spremeni. 
Že tako smo narod, ki se hitro prila
godi spremembam; namesto da bi 
si pr izadeval i zadeve urediti 
navzgor, gremo po liniji manjše
ga odpora in sprejemamo odloke 
z novimi davki. 

Prav zato bi bilo prav, da sveti K S 
spremljajo v skladu s S T A T U 

T O M O B Č I N E D E L O O B Č I N 
S K E G A S V E T A , se udeležujejo 
sej občinskega sveta, saj so seje 
obč inskega sveta javne za vse. 
Tako bi bile K S sproti seznanjene 
z dogajanji v občinskem svetu, in
formacije bi prenašali med svoje 
krajane in krajanke, večkrat bi or
ganizirali Z B O R E K R A J A N O V , 
na katerih bi želeli konkretne odgo
vore tudi od občine in njenih orga
nov. Zavedati se moramo dejstva, 
da tako kot se odlok sprejme, se 
tudi lahko razveljavi. 
Pobudo za pisanje tega č l anka 
sem dobila iz dal jšega č lanka v 
časopisu " D E L O " , 12.2.1997, v 
katerem je jasno opozorjeno, 
k a k š n e davke uvajajo posa
mezne obč ine in tudi , kako se 
občani temu upirajo. 
V drugi polovic i mandata že l im 
delo obč inskega sveta spremen
i t i in ga r e s n i č n o usk lad i t i s 
S T A T U T O M in P O S L O V N I 
K O M . Prepr ičana sem, da bom 
imela pri s v e t n i š k i h skupinah 
vso podporo. 

Predsednica občinskega sveta 
občine Grosuplje 

Angelca Likovič, dipl. org. 

V petek, 28. februarja so se v 
D r u ž b e n e m domu v Grosuplju 
zbrali predstavniki civilne zaščite 
in ž u p a n i iz o b č i n Dobrepo l -
je.GrosupIje in Ivančna gorica. Na 
predlog občin so v imenu povel
jnika republike Slovenije za C i v i l 
no zaščito častna priznanja prejeli 
štirjje posamezniki iz treh občin in 
radio Zeleni val iz Grosuplja. 
Iz rok grosupeljskega župana Ru
dolfa Rometa je prejel srebrni znak 
C Z Franc Skalja, in sicer za po
sebne zasluge na področju civilne 
zaščite in dolgoletno delo. Radio 
Zeleni val je za svoje sodelovanje 
z organizacijami in za delo na po
droč ju c i v i l n e varnosti prejel 
priznanje. Priznanje iz rok župana 
je prejel tudi član gasilskega društ
va Grosuplje Avgust Burger. Župan 
Ivančne gorice Jernej Lampret je 
izročil priznanje Silvestru Berton-
clju, župan Dobrepolja pa jepode-
li l priznanje Antoniji Pugelj. 
Slavnostni govornik je bil grosu
peljski župan Rudolf Rome. Ob tej 
priložnosti je župan predvsem po
hvalil sodelovanje tudi neprofe-

NE SAMO EN DAN ! 
s ionalnih organizacij in posa
meznikov na področju varnosti in 
civilne zaščite v vseh treh občinah 
in opozor i l na nevarnost i , k i 
prežijo na tem dolenjskem koncu. 
Povedal je, da je:"To področje je 
najbolj izpostavljeno ognju, popla
vam, je v stopnji potresne ogro
ženosti, na avtocesti lahko pride do 
izlivov, pogosto pa se srečujemo 
tudi s tatvinami in kriminalom." 
Župan je še poudaril pomen orga
nizacij in pohvalil njihovo delo s 
katerim skrbijo za č lovekovo do
bro, vse navzoče pa je opozoril na 
pomen praznika. Naj ne bo to eden 
praznikov, ki bo prišel v našo zav
est le enkrat na leto, to naj bo naša 
osveščenost. 

Na konču j e izrazil željo, da bi na 
tem področju delovalo čim več 
profesionalnih ekip, vendar bi se 
njihova strokovnost prikazovala le 
v vajah, kar pomeni, da bi bilo čim 
manj potrebno njihovo aktiviran
je. 
Program so popestrili pevci mošk
ega okteta iz Št.Jurija. 

Andreja Podlogar 



* * * OBČINA S V O J I M OBČANOM * * * 

INFORMACIJA 0 SOCIALNO VARSTVENIH DAJATVAH 
Ugotavl jamo, da je zaradi vse 
v e č j e socia lne stiske vse v e č 
občanov, ki ne vedo, kam naj se 
obrnejo po pomoč in kje le to lah
ko uveljavijo ter pod kakšnimi 
pogoji. Vsled tega bi j ih želeli in
formirati o pravicah, ki j ih imajo 
po Zakonu o socialnem varstvu in 
j ih uveljavljajo na Centru za social
no delo Grosuplje. 
Po Zakonu o socialnem varstvu so 
do denarnega dodatka upravičene 
osebe, ki si začasno ne morejo zag
otoviti sredstev za preživetje iz ra
zlogov, na katere ne morejo vpl i 
vati. To pomeni, da delovno raz
merje niso prekinili na lastno željo 
ali po svoji krivdi in so najprej up
ravičeni do nadomestila na Zavodu 
za zaposlovanje. Cenzus za do
delitev denarnega dodatka je žal 
zelo nizek, za predšolske otroke 
29%, šoloobvezne 34%, dijake in 
š t u d e n t e 4 2 % in odrasle 52% 
z a j a m č e n e p l a č e . V dohodek 
družine se vštevajo vsi neto dohod
ki in prejemki (osebni dohodek, 
vsa nadomest i la , p r i l o ž n o s t n i 
dohodek ali dohodek iz pogod
benega dela, vsa darila in dediš
č ine , dohodek iz p remožen ja -
izračunan po predpisani metod
ologiji, ki jo predpiše minister pris
tojen za socialno varstvo) skratka 
vsi viri dohodnine izplačani v ob
dobju zadnjih treh mesecev pred 
vložitvijo zahtevka, razen otrošk
ega dodatka, štipendije in dodatka 
za tujo nego in pomoč. Pravica pa 
gre od prvega naslednjega meseca 
od vložitve zahtevka. 
Npr. : Cenzus za š t i r i č l a n s k o 
d r u ž i n o , ki ima enega š o l o o b 
veznega in enega predšo l skega 
otroka, je 167 % oz. 57.870,50 
SIT. 

Družina je upravičena do denarne
ga dodatka, če so njihovi skupni 
neto izplačani prihodki v zadnjih 
treh mesecih pred vložitvijo za
htevka nižji od zgoraj navedene
ga cenzusa. V nasprotnem prime
ru j im denarnega dodatka ne more
mo dodeliti, saj nimamo nikakršne 
zakonske m o ž n o s t i dode l i tve 
mimo kriterijev, ki so navedeni v 
26. členu zgoraj omenjenega zako
na. 
Višina denarnega dodatka se nam
reč določi kot razlika med ugotov
ljenimi dohodki in merili, k i smo 
j ih navedli zgoraj. 
To je še posebno težko v primerih, 
ko j i m po t eče nadomesti lo na 

Zavodu za zaposlovanje, saj mi 
upoštevamo dohodke zadnjih treh 
mesecev, ki pa j ih upravičenci de
jansko ne prejemajo več in mora 
pravzaprav miniti nekaj časa, pre
den so pri nas upravičeni do de
narnega dodatka. 
Center za socialno delo lahko 
dodeli denarni dodatek v nižjem 
znesku, če kljub izkazanemu niz
kemu dohodku ni ogrožena social
na varnost, posedujejo premo
ženje, ki bi j im lahko dajalo dohod
ke oz. zagotavljalo preživetje ali 
živijo z osebami, ki niso člani ožje 
družine, vendar skupaj pridobiva
jo prihodke. Npr. družina, ki živi 
na kmetiji svojih staršev, ki so last
niki kmetije. 

Prejemniki denarnega dodatka so 
upravičeni tudi do dodatka za tujo 
nego in pomoč , če za osnovna 
življenjska opravila potrebujejo 
pomoč druge osebe, v višini 30% 
denarne p o m o č i kot edini v i r 
preživljanja, kar trenutno znaša 
6237,50 SIT. Upravičenost do tega 
ugotavlja invalidska komisija pri 
Zavodu za pokojninsko in invalid
sko zavarovanje, s katero je naše 
ministrstvo sklenilo pogodbo o 
opravljanju te storitve. 
Prejemniki so nadalje upravičeni 
tudi do delnega nadomestila na
jemnine za stanovanje, ki pa tre
nutno znaša maksimalno 6970,50 
SIT. 
Denarni dodatek se dodeli za ob
dobje enega do največ 6 mesecev. 
Center za socialno delo veže od
ločitev o dodelitvi denarnega do
datka na aktivno reševanje svoje 
socialne problematike, kar pome
ni , da si je sam dolžan aktivno 
iskati zaposlitev ter o tem tudi 
predložiti uradna potrdila, da se po 
potrebi vključi v zdravljenje, v jav
na dela oz. izpolnjuje vse dogovor
jene naloge. V nekaterih primerih 
se denarni dodatek zaradi smo
trnosti porabe nakazuje na trgovi
no, drugi osebi, skratka v funkcio-
nalnejši obliki. Prejemnik je dolžan 
vsako spremembo svojih gmotnih 
razmer takoj sporočiti našemu cen
tru. 

Poleg tega je potrebno poudariti, 
da so odrasli in preskrbljeni otroci 
po Zakonu o zakonski zvezi in 
družinskih razmerjih dolžni pre
življati svoje starše in smo j ih v 
primeru, da se o tem ne dogovori
jo sami, dolžni zaslišati in v skra
jnem primeru napotiti tudi na so

dišče. 
Izjemoma lahko Center za social
no delo dodeli denarni dodatek za 
premostitev trenutne materialne 
ogroženosti mimo pogojev, ki smo 
jih navedli zgoraj, če gre za pre
mostitev trenutne materialne ogro
ženosti, dejansko za izjemne en
kratne stiske kot so požari , po
plave, elementarne nesreče... 
Med socialno varstvene dajatve 
spada tudi D E N A R N A POMOČ 
K O T EDINI V I R PREŽIVLJAN
J A , do katerega pa so upravičene 
osebe, ki so trajno nezmožne za 
delo in osebe ki so starejše od 60 
let, če so brez vsakih dohodkov oz. 
prejemkov, so brez premoženja, 
živijo doma ter nimajo nikogar, ki 
bi j i h b i l d o l ž a n in sposoben 
preživljati. To pomeni, da te po
moči ne more imeti nihče, ki ima 
otroke ali ima izgovorjen pre-
užitek. Na to kaže tudi podatek, da 
imamo na C S D Grosuplje trenut
no le 10 takih oseb, ki prejemajo 

mesečno 20792 SIT. 
Poleg tega občine namenjajo del 
sredstev za dodelitev enkratnih 
pomoči za nakup ozimnice, šolskih 
potrebščin in kurjave. V teh prim
erih pa se med dohodke vštevajo 
tudi štipendije in otroški dodatki, 
vendar lahko prejemki presegajo 
cenzus za dodelitev denarnega do
datka maksimalno do 30%, če gre 
za d r u ž i n e in 50%, če gre za 
posameznika. 
Npr.: Za štiričlansko družino, ki 
ima enega študenta in enega šo
loobveznega otroka, je cenzus 
180%, kar znaša 62.375 SIT. Nj i 
hovi dohodki skupaj z otroškim 
dodatkom in štipendijo pa ne sme
jo preseči zneska 81.088 SIT. 
Upamo, da smo vam pomagali z 
zgoraj navedenimi informacijami. 
V kolikor pa želite dodatne, smo 
vam na voljo vsak uradni dan na 
C S D . 

Sonja VVildmann Gazvoda 
za CSD Grosuplje 

TURISTIČNA A G E N C I J A G U L I V E R 
V A M P R E D S T A V L J A : 

E v r o p a v a b i : 
Duna j : 2 d n i z a 122 D E M 

P a r i z in D i s n e v l a n d (bus) : 5 d n i z a 299 D E M 
Sončna T o s k a n a in o t o k E l b a (bus) : 

3 d n i z a 258 D E M 
Z l a t a P r a g a (bus) : 3 d n i z a 235 D E M 
Budimpešta (bus) : 4 d n i z a 189 D E M 

P o n u d b a p r v e g a m a j a : 
NIČA - K R A L J I C A AŽURNE O B A L E : 

4 d n i z a 355 D E M 
S i c i l i j a ( l e ta lo / l ad ja /bus ) : 5 d n i z a 700 D E M 

ŠkotskA (letalo) : 8 d n i z a 545 G B P 
P a r i z & B r u s e l j & A m s t e r d a m ( l e ta lo /bus ) : 

7 d n i z a 659 D E M 
S l o v e n s k i o b a l a , Istra in K v a r n e r , S e v e r n a in S r e d 

nja D a l m a c i j a - h o t e l s k a in a p a r t m a j s k a n a m e s t i t e v 
N A V O L J O S O V A M TUDI : 

PROGRAMI POTOVANJ PO OSTALEM 
DELU SVETA 

KATALOGI: KANARSKI OTOKI, KARI BI 
CENIKI IN PROSPEKTI ZDRAVILIŠČ 

PO SLOVENIJI 
O d m e s e c a ma ja da l je u g o d n o : 

Grčija e k s p r e s : 4 d n i z a 425 D E M 
P r v e p o n u d b e po le t ja 1997: 
PORTOROŽ/POREČ/PAG 

In formaci je in r e z e r v a c i j e : 
Turistična a g e n c i j a G U L I V E R 

T a b o r s k a 6, G r o s u p l j e t e l / f a k s : 061 771 327, te l . :763 442 
D e l o v n i c a s : P O N - / PET : o d 09 .00 -do 12.00 in 

o d 15.00 do -17 .00 ure 



* * * OBČINA S V O J I M OBČANOM * * * 

ZEUE SO VELIKE - KAKŠNE PA BODO MOŽNOSTI? 
Po novem Zdravstveni dom pod okriljem občine 
Zdravstveni dom. Beseda, ki nam 
pomeni pribežališče in hišo pomoči 
v tistih trenutkih, ko si - bolni - po
moči njabolj želimo in jo tudi po
trebujemo. In zato se pogosto zdi, 
da smo do tega področja tudi na
jbolj občutljivi in kritični. 
Po dosedanji organiziranosti je 
Zdravstveni dom Grosuplje poslov
al v organizaciji Zdravstvenega 
doma Ljubljana, nova lokalna 
samouprava pa občinam omogoča, 
da vzamejo zdravstveni dom pod 
svoje "okrilje". Tako odločitev so s 
sk lepom podpr l i tudi svetniki 
občine Grosuplje. Vse razprave pa 
so bile usmerjene k enemu same
mu cilj: da bi bili občani na ta način 
deležni kvalitetnejših zdravstvenih 
uslug. 

A l i se bo na tem področju resnično 
lahko kaj spremenilo (na bolje, sc 
ve!), sem se pogovarjala z direktor
jem Zdravstvenga doma Grosuplje 
dr. Štefanom Fortuno. 
"Kljub temu, da še poslujemo v or
ganizaciji Zdravstvenega doma 
Ljubljana, pa se že od 1.1.1997 vsi 
stroški za našo enoto vodijo ločeno 
in glede na ugodne rezultate se ne 
bojimo novega starta," pravi dr. 
Štefan Fortuna. 
V čem torej spremembe po no
vem? 
"Za same paciente po novi organiz
iranosti ne bo bistvenih sprememb. 
Velike napore bomo morali vložiti 
za to, da bomo obdržali obstoječi 
nivo. Če zadevo osvetlimo z obeh 
vidikov, lahko povem takole: dobra 
stran nove organiziranosti je v gtem, 
da bo imela občina kontrolo nad 
zdravstvom in seveda, tudi bolhjšo 
informiranost. Več pa je negativnih 
v i d i k o v : odslej bo o b č i n a kot 
ustanovitelj zdravstvenega doma 
dolžna financirati vso razširjeno re
produkcijo. Čeprav pa moram pou
dariti, daje imela občina Grosuplje 
tudi do sedaj do zdravstvenga doma 
in potreb, ki tu nastajajo, pa j ih ni 
mogoče vključiti v redna finančna 
sredstva, posluh, tako da smo veli
ko stvari naredili prav s pomočjo 
občine," je povedal dr. Fortuna. In 
dodal tudi to, da odslej ne bo več 
možno prelivati sredstev, kot j ih je 
bilo v okviru prejšnje organizira
nosti, ko je imel Zdravstveni dom 
Ljubljana kar veliko finančnih sred
stev. 

Še pred novo organiziranostjo so si 

občani ob nameri obč in skega 
zdravsvenega doma veliko obetali, 
predvsem v pozitivnem smislu. In 
kot prvo je bila nekajkrat izpostav
ljena predvsem lastna dežurna 
služba. 
Zal pa o tem dr. Fortuna takole: 
"Dežurne službe prav gotovo ne bo 
mogoče organizirati v okviru sa
mostojnega zdravstvenega doma, 
saj je za to potrebnih kar 35 mio sit 
na leto. To pa so sredstva, ki j ih v 
manjši enoti ni mogoče zagotoviti 
iz rednih finančnih sredstev." 
Zakaj dežurna služba ni v Grosupl
jem? 
Dežurna služba bo torej še naprej v 
Ivančni Gorici za vse tri novo nas
tale občine (Ivančna Gorica, Gro
suplje, Dobrepolje). To pa zgolj iz 
geografskega vidika; občina Ivanč
na Gorica ima namreč večje kra
jevne razpone inje zato umestne-
jša lokacija dežurne službe tam. Ob 
znanem dejstvu, da obsega relaci
ja, ki jo pokriva dežurni zdravnik 
kar 45 km. 
Vzpodbudno pa je predvsem to, da 
je dežurni zdravnik dosegljiv na dve 
telefonski številki in preko U K V 
zveze, kar omogoča maksimalni 
dostop do njega. 
Sodelovanje ostaja 
Sodelovanje med obema občinski
ma zdravstvenima domovoma 
(Grosuplje in Ivančna Gorica) os
taja predvsem na področju special
ist ičnih ambulant in reži jskih 
delavcev. Delo le teh bo potekalo 
po ustaljenem redu, stroški pa se 
bodo pokrivali z refondacijami po 
opravljenem delu. Sicer pa bo v Z D 
Grosuplje zaposlenih 84 delavcev, 
v Ivančni Gorici pa okrog 40. 
Hipokratova prisega ali odnos: 
zdravnik-pacient 
Analize so pokazale, da zdravniki 
v Z D Grosuplje povečini presegajo 
ali pa se le s težavo "gibljejo" v 
omejenih predpisanih normativih. 
Predvsem zato, ker več posegov v 
dobro pacienta opravijo sami, v 
Ljubljani pa se več poslužujejo 
uslug U K C . Tako je pri nas porabl
jenega tudi več sanitarnega materi
ala in s tem so večji tudi materialni 
stroški. 

V zobozdravstvu Z D pokriva s ka
pacitetami, k i j ih ima (spet glede na 
normative) 30 - 40 % vseh potreb. 
Zobozdravstvo je v OŠ v Grosupl
jem za 1200 učencev organizirano 

z 1 zobozdravnikom, prav tako tudi 
na OŠ Šmarje Sap. Seveda organiz-
irano v majah, kot so z enim 
zobozdravnikom za 1200 učencev 
sploh lahko izvedljive. 
"Dobro je poskrbljeno tudi na po
dročju pediatrije, saj imamo kar 5 
zdravnikov, smo pa tudi edina obči
na, ki ima tudi za otroke zagotovl
jeno nočno dežurno službo," meni 

dr. Fortuna. 
Skratka, iz navedenega sledi, da 
skrb za zdravstvo v občini ni tako 
trd oreh, da bi morali biti plat zvo
na. Dosedanji zagotovljeni pro
grami bodo pacientom tudi odslej 
zagotovljeni, za dodatne programe 
pa bo morala sredstva zagotoviti 
občina. 

Alenka Adamič 

OSNUTEK PRORAČUNA 97 
KAKO USPETI PRI ISKANJU "ZAKLADA "? 
Prvič v delovanju občinskega sveta sc jc zgodilo, da jc predsednica 
sveta Angelca Likovič po peti točki (od 22,ih dnevnega reda) po 
skoraj 6,urni maratonski razpravi prekinila sejo. 24. redno sejo 
občinskega sveta bodo svetniki nadaljevali 12. marca. 
Osnutek odloka proračuna občine Grosuplje .odskočna deska za 
nadaljnje delo. 
Osrednja točka dnevnega reda je bil Osnutek odloka o proračunu občine 
Grosuplje za leto 1997 s programi. Občinski proračun sestavljata bilan
ca prihodkov in odhodkov in račun financiranja, k i je za leto 1997 pred
viden v naslednjih zneskih: 

bilanca prihodkov in odhodk. Račun financiranja 
Prihodki 1.181.936.000,00 sit 30.700.000,00 sit 
Odhodki 1.206.206.000,00 sit 6.430.000,00 sit 
Primanjkljaj 24.270,00 sit 
Presežek 24.270.000,00 sit 
Bistvene povzetke proračuna je obrazložil župan Rudolf Rome in med drugim 
ob informaciji, da so planirani prihodki kar 20 % večji od lanskih, poudaril 
ambiciozno zastavljen plan. V letošnji proračun je vnesenih tudi 160 mio sit 
neporabljenih viriov iz lanskega proračuna. Ob vseh nadaljnjih razpravah, je 
opozoril župan, je potrebno iskati rešitve na obeh straneh - v kolikor gre za 
večje odhodke, najti vire tudi za večje prihodke. Ob dejstvu, da so o pro
računu razpravljali tudi vsi trije odbori (nadzorni, odbor za gospodarstvo in 
odbor za družbene dejavnosti), so svetni pred sejo prejeli tudi vse tri zapisni
ke. Bistvene ugotovitve pa so posredovali predsedniki odborov. Odbori so 
sicer sprejeli stališča, da občinski svet osnutek podpre, čeprav pa v burnih 
razpravah konstruktivnih razprav in pripomb ni manjkalo. Eden izmed skle
pov na odboru za gospodarstvo je bil, da se skliče izredna seja sveta, na kateri 
naj svetniki obravnavajo samo razvoj občine Grosuplje. Kritična je bila ugo
tovitev, daje omenjeni proračun že tretji, kjer razvoj občine skorajda ni up
oštevan. "Grosupeljsko gospodarstvo umira, ne le, da novi podjetniki ne 
prihajajo v občino," je z neskrito zagrenjenostjo poudaril predsednik odbora 
za gospodarstvo Janez Lesjak. 
Mi in vi - ali so takšna razmišljanja za današnji čas 
Pozornega poslušalca je zbodla tudi srž razprave med svetniki. A l i se bomo 
sedaj delili med MI in VI torej tiste iz obeh centrov (Grosuplje in Šmarje 
Sap) in one s podeželja? Toda to gre razumeti zgolj tako, da so želje in 
potrebe povsod prevelike in potrebne glede na možnosti, ko pa se vsak oprime 
rešilne bilke. Seveda pa smo vsi občani občine Grosuplje. Iz nadaljnje raz
prave je bilo končno tudi to razbrati. 

Proračunska 4 razvojna področja: gospodarstvo, sociala, šolstvo in kul
tura, prostor 
Kljub obilici novih predlogov, ki so jasno pokazali, da svetniki spremljajo 
"življenje občine" z budnimi očmi v želji po izboljšanju, saj je tudi predsed
nica povzela, da v njem ni videti razvojnega duha in poudarila, da bo na ta 
način tudi vreča vedno manjša, so svetniki ob glasovanju z 12 glasovi Z A , 4 
PROTI in 2 VZDRŽANIMA sprejeli osnutek proračuna in zanj določili 
15 .dnevno'javno razpravo. 
(O nadaljevanju in vseh ostalih točkah bomo poročali v naslednjih "odmevih".) 

Alenka Adamič 



* * * POROČAMO S S E J E OBČINSKEGA S V E T A * * * 

23. seja 
občinskega sveta 
29. januarja 1997 so se občinski 
svetniki sestali že na svoji 23. red
ni seji. V dobrih petih urah in pol 
so se komajda "pretolkli" skozi 21 
točk dnevnega reda ob dejstvu, da 
imajo vsi problemi, ki pridejo na 
sejo sveta, tu svoje mesto in se van
je svetniki poglobijo z vso na
tančnostjo. A l i , povedano drugače: 
nič ni tako nepomembnega, da bi 
šlo mimo "kar tako". 
V S E M Š P O R T O M E N A K O 
M E S T O 
V obravnavi pravilnika, ki ureja 
financiranje klubov, društev in vad
benih skupin na področju športa v 
občini Grosuplje, so se svetniki 
zavzeli za to, daje treba s finančno 
pomočjo "prisluhniti" vsem špor
tom, za katere je zanimanje. Tako 
so prvotnemu predlogu, ki je že 
zavzemal športne panoge, dodali 
še tekmovalni šah in izvajanje 
športne značke "mladi planinec", 
zavedajoč se, da bodo tudi na ta 
način podprli dejavnost mladost
nikov. 
P R O G R A M I PREOBSEŽNI? 
Potem ko so svetniki dobro "pre
brskali" sejno gradivo, in b i l i z 
vsem na tekočem, so imeli na os
nutek programa dela obč. sveta za 
1. 97 kar nekaj pr ipomb. M e d 
drugim je zbodla predvidena ak
tivnost o samoprispevku za šolst
vo predvsem zato, ker se občani 
lani zanj niso odločili. Po mnenju 
svetnikov je treba ravnanju s ko
munalnimi odpadki posvetiti kar 
največjo skrb in tako odlok ob
ravnavati čimpreje. 
NA P O D R O Č J U ZDRAVSTVA 
NOV K O R A K 
O predvideni ločitvi zdravstvene
ga doma Grosuplje oz. ustanovitvi 
lastnega zdravstvenega zavoda so 
svetniki razpravljali že na prejšnji 
seji, kljub temu pa je bila razprava 
ob predlogu odloka o ustanovitvi 
javnega zdravstvenega zavoda 
Zdravstveni dom Grosuplje kon
struktivna. Zdravstveno varstvo je 
namreč tista točka, ob kateri smo 
občan i up rav i čeno zaskrbljeni. 
Opozorili so na perečo problema
tiko dežurne zdravstvene službe, ki 
naj bi po novem končno delovala 
v Zdravstvenem domu Grosuplje. 
Po besedah župana R. Rometa je 
bilo dosedanje poslovanje javne
ga zdravstvenega zavoda na meji 
ekonomičnost i , zato bodo boljše 
usluge občanom zdravstvenemu 
domu gotovo prinesle izgubo. V 

NATANČNO IN P O G L O B L J E N O 
tem primeru pa bo morala na po
moč priskočiti občina. Po mnenju 
predsednice sveta bi se kvaliteta 
dela izboljšala tudi s podelitvijo 
koncesij zainteresiranim zdravni
kom. 
NOVOSTI TUDI V ORGANI
ZACIJI ŠOLSTVA 
Glede na vse obrazložitve in raz
prave prejšnje seje o samostojnih 
občinskih šolah so se svetniki še 
enkrat dotaknili vrste vprašanj. Po 
zagotovilih pomočnice ravnatelja 
Olge Žitnik bodo vse tri šole (L. 
Adamiča, Brinje in Šmarje Sap) 
med seboj usklajeno delovale. Tudi 
v novi organiziranosti šol, od ka
terih bo imela OŠ Louisa Adamiča 
900 učencev, OŠ Brinje 500 in OŠ 
Šmarje Sap 250 učencev. Glede na 
majhno število učencev v Šmarju 
Sap in enoizmenski pouk ter na 
novi prizidek, s čimer je v Šmarju 
pridobljenega veliko prostora, jc 
predsednica sveta dala pobudo, da 
se starše otrok nižje stopnje pov
praša o njihovih željah, da bi tako 
nekateri otroci, ki nimajo varstva, 
obiskovali šmarsko šolo. Vendar 
pa je p o m o č n i c a ravnatelja na 
omenjeni šoli M.Lunar povedala, 
da število učencev v posameznih 
oddelkih vsako leto narašča. Torej 
je vprašanje, kako in koliko časa 
bi bila takšna "pomoč staršem" iz
vedljiva. 

K A K O D R A G O BO O T R O Š 
K O V A R S T V O 
Po sklepu o določitvi cen progra
mov v V V Z Kekec Grosuplje zna
šajo od 1. februarja '97 dalje cene 
programov: 
- dnevni program za otroke prve
ga starostnega obdobja 

39.260,00 SIT 
- dnevni program za otroke druge
ga starostnega obdobja 

29.015,00 SIT 
- program priprave otrok na vstop 
v osnovno šolo (600ur/leto) 

10.245,00 SIT 
Plačila staršev so po zakonu odvi
sna od cene programov, ki j ih do
loči lokalna skupnost na podlagi 
lestvice, ki razvršča starše v razre
de, upoštevaje dohodek na dru
žinskega člana v primerjavi s pov
prečno plačo na zaposlenega v Slo
veniji in premoženje družine. Po 
izračunu strokovnih služb so nove 
cene v primerjavi s prejšnjimi pov
ečane za otroke prvega in drugega 
starostnega obdobja za 3,5%. 
Ob razpravah, kako drago je po 

novem otroško varstvo, je A . S . 
Jamnik predlagal, da bi starše, ki 
so v najnižjem plačilnem razredu, 
oprostili pr ipadajočega plači la , 
sredstva pa naj bi se za te otroke 
črpala iz občinskega proračuna. 
Mnenje strokovne službe na na
vedeni predlog je bilo, da zakon
odaja tega ne predvideva, pa tudi 
ostali svetniki so imeli glede tega 
pomisleke. Večino pa je zanimalo 
poslovanje vrtca. Po sklepu obč. 
sveta (na predlog komisije za man
datna vprašanja) bodo v svetu 
Zavoda V V Z Kekec de lova l i : 
Danijel Čakš, Irena Kogovšck in 
Olga Gruden. 
A K T A OBČINE V JAVNI R A Z 
PRAVI 
Vrsto vprašanj in dilem so izrazili 
svetniki ob obravnavi osnutka 
sklepa o spremembi in dopolnitvi 
statuta občine Grosuplje in osnut
ka sklepa o spremembi in do
polnitvi Poslovnika obč. sveta. 
(Javna razprava je trajala do 15. 
februarja). Beseda je tekla pred
vsem o delovanju in pristojnosti 
odborov (za gospodarstvo, druž
bene dejavnosti in odbor za komu
nalno infrastrukturo in ekologijo). 
J. Lesjak je poudaril, da se člani 
odbora prostovoljno odločajo za 
funkcijo v odborih, zato jc njiho
va naloga, da v njih tudi kreativno 
delujejo. 

Ne gre prezreti mnenja svetnika 
Intiharja, da odbori ne bi smeli biti 
strankarsko opredeljeni, temveč je 
bis tvena s t rokovnost na pos
ameznem področju. 
Prišlo je tudi do dilem, ali naj bi 
člani odborov delali na področju 
razvojnih programov ali ne. Po 
mnenju A . Jamnika le ti za to niso 
strokovnjaki. Šlo naj bi za uskla
jevanje gradiv in dopolnitve z 
novimi predlogi, k i j i h obravnava 
občinski svet. 
K O M U F U N K C I J E V M E D 
O B Č I N S K E M S K L A D U ZA^ 
R A Z V O J M A L E G A G O S P O 
DARSTVA 
Na predlog Komisije za volitve in 
imenovanja članov upravnega 
nadzornega odbora m e d o b č i n 
skega sklada za razvoj malegži 
gospodarstva občin Dobrepolje, 
Grosuplje in Ivančna Gorica, so se ' 
oglasili podjetniki s pripombo, da 
seje komisija odločila za ljudi, ki 
imajo premalo izkušenj: Zanimali 
so j ih kriteriji, po katerih seje ko
misija odločala. Predsednik ko

misije pa je poudaril, da seje ko
misija lahko odločala le o tistih 
podjetnikih, za katere je dobila 
predloge. Torej v upravnem odbo
ru sklada bosta delovala Pavle 
Štrubelj in Roman Zupančič, v nad
zornem odboru pa Viljem Podržaj. 
K A K Š N A USODA Č A K A AV
L O K U L T U R N E G A D O M A 
Spet so se ponovile vse razprave 
izpred leta dni, ko so se naravnost 
kresala mnenja, ali avlo oddati v 
najem ali ne. Moto je bil tudi tokrat 
enak lanskemu: alkoholne pijače 
ne sodijo v predverje kulturnega 
doma. In na drugi strani kot opra
vičilo mnenje, da najem prinaša 
prepotrebna finančna sredstva in 
da je dobro tudi to, da se tudi na 
tem koncu (sicer v centru) Grosu-
plja le dogajajo določene aktivnos
ti. Najemnik Oliver Kobil ica pa je 
svetnikom povedal, daje že poiz
kuša l z dejavnostjo (kavarna, 
slaščičarna), pa ni dobil dovoljen
ja inšpekcije., ker prostor ne zados
tuje predpisom. Predstavil je tudi 
kulturne (predvsem glasbene ak
tivnosti), ki so tu potekale, tako, da 
je ta prostor resnično shajališče štu
dentske mladine. Z večino glasov 
so svetniki dali soglasje h oddaji 
avle v najem, z a d o l ž i l i pa so 
župana, da se poveže s Policijsko 
postajo, ki naj poostri kontrolo 
nočnega življenja v vseh zamakn
jenih kotičkih Grosuplja. 
Na omenjeno tematiko je b i lo 
posredovanih vrsto pobud in vpra
šanj svetnikov. Kajti zadnji dogod
ki tudi v Grosupljem kažejo, daje 
zaskrbljenost potrebna in da je 
poostreni nadzor nujen. 

Alenka ADAMIČ 

Izšla je m o n o g r a f i j a 

ŽUPANOVA J A M A -
70 . LET 

J a v n a p r e d s t a v i t e v 
k n j i g e je b i l a 6 . 3 . 1 9 9 7 

v d v o r a n i G l a s b e n e 
šole G r o s u p l j e . 

K n j i g o l a h k o k u p i t e 
knjižnici Grosup l je^ 

s t a n e 8 0 0 SIT. 
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- PROBLEMI IZVAJANJA 
Mnogokrat so sredi kompleksa 
parcele zasebnih lastnikov, ki so jih 
zavezanci imeli v zakupu že od 
prej, in so j ih obdelovali skupaj s 
parcelami družbene lastnine. Tako 
je brez poznavanja dejanske pov
ršine in obsega kompleksa nem
ogoče določiti lastninski delež de-
nacionalizacijskega upravičenca, 
ki naj bi svoje zemljišče začasno 
dobil le v last, ne pa v posest. Edi 
na prava rešitev je zamejičenje ko
mpleksov, ugotovitev, katere dr
žavne parcele ali njihovi deli so v 

kompleksu, nakar je mogoče po
samične lastniške deleže natančno 
določiti. To pa pomeni stroške, ki 
jih ni pripravljen plačati niti Sklad 
kmetijskih zemljišč in gozdov, ki 
od leta 1993 nastopa kot upravlja-
lec vseh kmetijskih zemljišč in 
gozdov v državni lasti, niti dena-
cionalizacijski upravičenci , ki v 
kompleksih še nimajo lastninskih 
deležev . Zamejičeni kompleks bi 
po poteku dobe, v kateri imajo 
zavezanci še pravico uporabljati ta 
z e m l j i š č a za svojo dejavnost, 

Na podlagi 120. člena Zakona o davčnem postopku (Ur. list RS, št. 
I K/96) izdaja Ministrstvo za finance, Davčna uprava Republike Slo
venije 

JAVNI POZIV 
k vložitvi napovedi za odmero dohodnine 

za leto 1996 
Zavezanci za dohodnino morajo vložiti napoved za odmero dohod
nine za leto 1996 najkasneje do 31. marca 1997. 
Napovedi niso dolžni vložiti: 
- zavezanci, katerih osnova za dohodnino ne presega 11 % poprečne 
letne (bruto) plače zaposlenih v Republiki Sloveniji v letu 1996; (in 
je to njihov edini vir dohodnine) 
- učenci in študenti, katerih edini vir dohodnine so prejemki iz naslo
va plačila za začasno ali občasno opravljeno delo preko študentskih 
ali mladinskih organizacij, ki posredujejo delo na podlagi pogodbe o 
koncesiji in katerih osnova za dohodnino ne presega 51% poprečne 
letne (bruto) plače zaposlenih v Republiki Sloveniji v letu 1996; 
- zavezanci, katerih edini vir dohodnine je pokojnina, če med letom 
1996, v skladu z zakonom, niso plačali akontacije dohodnine. 
Opomba: 
Napoved za odmero dohodnine morajo do 31. marca 1997 vložiti 
tudi zavezanci za davek od dohodkov iz dejavnosti, ki napoved za ta 
davek vložijo do 28. februarja 1997. 
V napovedi za odmero dohodnine morajo zavezanci za dohodnino, 
ki so po končani zapuščinski razpravi v letu 1996 postali lastniki 
denacionaliziranoga premičnega ali nepremičnega premoženja , 
napovedati dohodke od oddajanja tega premoženja v najem za vse 
obdobje, ko je v njihovem imenu, kot zavezanec za davek od 
navedenih dohodkov, nastopal skrbnik za posebne primere. 
Napoved vložijo: 
Zavezanci za dohodnino s stalnim prebivališčem v Republiki Slov
eniji (rezidenti) vložijo napoved pri izpostavi davčnega urada, na 
območju katerega so vpisani v davčni register v času vložitve napove
di, če še niso vpisani, pa pri izpostavi davčnega urada, na območju 
katerega imajo stalno prebivališče v času vložitve napovedi, če niso 
vpisani, pa pri izpostavi davčnega urada, na območju katerega imajo 
začasno prebivališče v času vložitve napovedi. 
Napoved za odmero dohodnine je treba vložiti na predpisanem 
obrazcu. 
Zavezanec za dohodnino se kaznuje za prekršek: 
- z denarno kaznijo 10.000 tolarjev, če nepravočasno vloži napoved 
za odmero dohodnine; 
- z denarno kaznijo od 100.000 do 1.000.000 tolarjev, če ne vloži 
napovedi za odmero dohodnine ali vloži napoved, ki ne vsebuje po
datkov, potrebnih za odmero dohodnine, ali v napovedi izkaže 
neresnične podatke. 

MINISTRSTVO ZA FINANCE 
Davčna uprava Republike Slovenije 

omogočil racionalno vrnitev last
ninskih de ležev denacionaliza-
cijskih upravičencev s pomočjo 
komasacije ali zložbe zemljišč. 
Več razlogov govori za to, da bi 
bilo edino smiselno vračati dena
cionalizirana zemljišča iz komple
ksov po načelih komasacije: Last
nik, ki ima v kompleksu več raz
tresenih parcel, bi lahko dobil svoje 
zemljišče v enem samem kosu z 
zamejičenimi in čimbolj ravnimi 
mejami ter dovozno potjo. Eno od 
načel komasacije je, da mora ime
ti vsaka parcela dovozno pot, s 
čimer odpadejo spori zaradi služ
nosti oziroma vožnje preko drugih 
parcel. Površine deležev se zaradi 
novih poti sicer zmanjšajo, vendar 
so prednosti take razdelitve tolik
šne, da manjšo površino zlahka na
domestijo. Tu gre za ravne meje, 
manjše število mej, manjšo pora
bo goriva, gnojila in zaščitnih sred
stev. Za spore, kakršni mnogokrat 
nastanejo pri običajnih komasaci
jah, kjer človek vloži v komasacijs
ki sklad parcelo, ki jo je še do včer
aj obdeloval in gnojil, v zameno 
pa morda dobi manj negovano, pri 
teh razdelitvah ni razloga. Komple
ksi so namreč navadno enako ob
delani, enako gnojeni, in - kar je 
najpomembnejše - nekdanji lastni
ki j ih že desetletja niso obdelovali 
in zato na svoje nekdanje parcele 
čustveno niso tako navezani. 
Še en poseben razlog govori v prid 
komasacijam: Na grosupeljskem 
končuje precejšnje število reguli
ranih vodotokov, ki so sicer bis
tveno izboljšali kakovost zemlje, 
vendar so nekateri lastniki zaradi 
njih izgubili precejšnje površine, 
drugi, ki imajo od njih prav tolikš
no korist, pa niti kvadratnega me
tra. T i vodotoki v katastrskih 
načrtih povečini niso vrisani, kar 
še dodatno otežuje delo na dena-
cionalizacijskih postopkih. Vodot
oki sodijo v javno rabo in ne bi 
smeli biti vrnjeni v naravi, česar pa 
iz uradnih načrtov ni mogoče ugo
toviti. Prav bi bilo, da se izgublje
na zemlja enakomerno porazdeli 
med lastnike, kar bi komasacija 
omogočila. Vodotoki in razne grad
nje na robovih kompleksov so tudi 
preprečili dovoze na nekdanje par
cele, kar se prav tako lahko reši s 
komasacijo. Zakon o denacional
izaciji v 33. členu sicer določa, da 
s lužnost i , izbrisane s podr-žav-
ljanjem, oživijo, vendar je to do

ločilo v praksi zaradi povsem spre
menjenega stanja največkrat neu-
resničljivo. 
O togosti zakona o denacionaliza
ciji govori tudi njegovo določilo, 
ki predpisuje, da se lahko denacio-
nalizacijskemu udeležencu vrne le 
zemljišče, ki mu je bilo odvzeto. 
To, v običajnih primerih razumno 
določilo, odpove, ko gre za vračan
je p o d r ž a v l j e n i h parcel v ko 
masacijskem kompleksu "Ratike" 
v Dobrepolju. Tam je bila namreč 
v osemdesetih letih opravljena ko
masacija na kompleksu približno 
80 ha med naseljema Videm in 
Podpeč . Dobršen del iz koma
sacijskega sklada razdeljenih par
cel je ostal Kmetijski zadrugi Do-
brepolje, ki kompleksa ne uveljav
lja. Leta 1993 je kompleks - tako 
kot druga družbena zemljišča - pre
šel v last Republike Slovenije. 
Pr inc ip komasacije je tak, da 
udeleženci vložijo v komasacijski 
sklad svoja zemljišča, zatem pa 
dobijo iz njega vrednostno enaka, 
vendar drugje ležeča zemlj išča. 
Zato se je komisiji zdelo normal
no, da lahko tisti upravičenci, ki so 
bila njihova nekdanja zemljišča v 
kompleksu komasacije, dobijo iz 
preostalih državnih parcel njihovo 
vrednost po enakih k r i t e r i j ih , 
kakršni so veljali za udeležence 
komasacije. Sklad kmetijskih zem
ljišč in gozdov Republike Slov
enije se je temu uprl, opirajoč se 
prav na določilo zakona, ki govori 
o vračanju le tistih zemljišč, ki so 
bi la denac iona l i zac i j sk im up
ravičencem odvzeta. Razlaga, da v 
komasacijskem postopku noben 
udeleženec ne dobi zemljišča na 
istem mestu, ter da zemljišča iz 
komasacijskega sklada zahtevajo 
le lastniki, katerih nekdanja zeml
jišča so tudi bila v komasacijskem 
kompleksu, ni zalegla. Pravniki 
Ministrstva za kmetijstvo in M i n 
istrstva za pravosodje so stališče 
Sklada kmet i j skih z e m l j i š č in 
gozdov Republike Slovenije po
trdili in vrnitve v naravi niso dovo
l i l i , z utemeljitvijo, da sicer ra
zumejo, za kaj gre, vendar bi mor
ala biti za tak primer v zakonu 
zapisana izjema. 

Naslednja težava, ki pesti izvajalce 
denacionalizacijskih postopkov, je 
neusklajenost katastrskih načrtov s 
stanjem v naravi. 
Nadaljevanje prihodnjič. 

Vinko Pelrič 



S T R A N K E SPOROČAJO * * S T R A N K E SPOROČAJO 

MKD V YEPP-u 
m l a d a e v r o p s k a l j u d s k a s t r a n k a 
Grosuplje - Od 31. januarja pa do 
2. februarja, je v Bruslju potekal 
ustanovitveni kongres nove mlade 
evropske ljudske stranke Y E P P 
(Youth of the european people's 
party). Taje nastala iz dveh evrop
skih organizacij iz D E M I C - a , ki je 
združeval podmladke krščansko 
demokratske usmeritve in E U C D -
a, ki_je z d r u ž e v a l podmladke 
d e m o k r a t i č n i h konzerva t ivn ih 
strank. Mladi krščanski demokrati 
Slovenije smo b i l i polnopravni 
člani obeh organizacij in kot taki 
smo bili tudi zainteresirani, da se 
vendarle ustanovi eno in enotno 
organizacijo podmladkov konzer
vativnih strank Evrope. To seje na 
podlagi številnih usklajevanj tudi 

zgodilo. Delegacijo Mlad ih kr
ščanskih demokratov Slovenije je 
vodil Matjaž Trontelj, podpredsed
nik M K D , ki je imel to prijetno 
do lžnos t , da je podpisal "zgo
dovinsko" članstvo M K D v Y E P P -
u, v njej pa so še bili Peter Urban-
ija, Stanislav Meglic, Franci Gr i l 
in Boštjan Šest, kar dva Grosupel-
jčana . V prvem podpisu se je k 
novi zvezi priključilo preko 50 or
ganizacij, ki imajo v svojih državah 
nacionalni status. Ob koncu ust
anovitve Y E P P - a , pa so delegacije 
sprejele še več resolucij, tako na 
primer o brezposelnosti v Evropi, 
predvsem z vidika brezposelnosti 
mladih, ki končajo šolanje. 

Tajništvo MKD 

Delegacija MKD - na kongresu YEPP-a Foto: B. Šest 

4. K O N G R E S M L A D I H 
KRŠČANSKIH D E M O K R A T O V 
Ankaran - V soboto 15. februarja 
97 je v Ankaranu potekal 4. redni 
Kongres Mladih krščanskih de
mokratov ( M K D ) , podmladka 
stranke Slovenskih k r š čansk ih 
demokratov. Kongres je z veliko 
večino glasov potrdil dosedanjo 
usmeritev M K D , ki ga je zago
varjalo vodstvo, vse od kongresa 
izpred dveh let na Bledu. Glavna 
nit te vizije je delovanje na izo
braževanju mladih ljudi v javnem 
delovanju, na področju desno sre
dinskega prostora, v krogu strank 
slovenske pomladi, in v razvijan
ju spoštovanja pluralnosti mnenj 
tako v družbi kot tudi v stranki 
S K D . Občinski odbor M K D Gro
suplje se je kongresa udeležil s 

številno delegacijo in na samem 
kongresu aktivno de lova l . Z a 
novega predsednika je bil izvol 
jen Aleš Prime. Volitve v glavne 
organe stranke so pokazale, daje 
bila začrtana pot pravilna, saj so 
b i l i i zvol jen i kandidat i , k i so 
zagovarjali politično opcijo, k i je 
bila prepoznavna v zadnjih letih. 
Tudi na tem kongresu je 0 0 M K D 
Grosuplje dosegel velik uspeh, saj 
sta bila naša člana, na volitvah us
pešna. Tako je bil Boštjan Šest iz
voljen za člana izvršilnega odbo
ra M K D , Matjaž Trontelj pa za 
predsednika sveta Mladih krščan
skih demokratov. 
Obema iskreno česti tamo. 

TAJNIŠTVO MKD 

ČLANI 00 SKD NA POGOVORU 
S HILDO TOVŠAK 

V če t r tek 27. februarja 97. je 
obiskala občinski odbor Sloven
skih krščanskih demokratov občine 
Grosuplje ga. Hilda Tovšak glav
na tajnica stranke S K D . Ga. Tovša-
kova se je prijazno odzvala pov
abilu občinskega odbora in sode
lovala pri redni mesečni seji 0 0 
S K D , ter tako informirala člane 
odbora o aktualnem pol i t ičnem 
dogajanju, tako v stranki kot tudi, 
na političnem področju v Slov
eniji. Pri tem je žal ugotovila, da 
stranki S K D ni uspelo, da bi 
stranke slovenske pomladi delov
ale enotno in usklajeno bodisi v 
vladi ali pa zunaj nje. Žal se je 
Slovenska ljudska stranka odloči
la za drugačno pot, in pustila slov
ensko pomlad na cedilu, medtem 
ko pa je SDS, držala svojo oblju
bo in ostala zvesta podpisanemu 
sporazumu, ravno tako kot tudi 
S K D . Na tej seji se je gaTovšako-

va dotaknila tudi razmer v stranki 
S K D . Dejala je, da organi stranke 
resno in odgovorno pripravljajo 
analizo volitev, da bodo na podla
gi teh ugotovitev tudi sprejeli do
ločene ukrepe, namenjeni novi ce
lostni podobi stranke. 
Člane obč inskega odbora pa je 
predvsem zanimalo stališče stranke 
do nove vlade, kakšna bo opo
z ic i j ska d rža , ter a l i bo zače l 
izhajati novi desno usmerjeni 
konzervativni časnik, po propadu 
Slovenca. Vsekakor je bil ta ses
tanek namenjen medsebojnemu 
informiranju in na podlagi lega je 
tudi uspel, saj so člani odbora 
dobili veliko novih informacij, to 
pa je v politiki najpomembnejše. 
Soglasno pa so se tudi strinjali, da 
je potrebno za kvalitetnejše delo 
imeti čim več podobnih srečanj. 

Tajništvo SKD 

LETNA KONFERENCA 0 0 
SDS GROSUPUE 

V petek, 14. 2. 1997, je 0 0 SDS 
v občini Grosuplje imel L E T N O 
K O N F E R E N C O Č L A N S T V A . 
Ude ležba je bila ve l ika . Letne 
konference se zaradi bolezni ni 
mogel udeležiti predsednik g. Jan
ez Janša. O aktualnih političnih 
razmerah namje spregovoril mag. 
Milan Zver. 
Med pomembnimi vsebinami je 
bilo poročilo o delu O O SDS za 
leto 1996, poročilo o delu social
demokratske mladine, k r ščan 
skega foruma, kluba seniorjev in 
seniork. Sledile so vol i tve. Za 
naslednje dve leti je za predsed
nico 0 0 SDS Grosuplje ponovno 
izvoljena ga. Angelca Likovič . 
Spremembe pa so narejene pri 
nekaterih članih predsedstva. Iz
voli l i smo tudi novega predsedni
ka socialdemokratske mladine g. 
Gregorja Podržaja, novo predsed
nico krščanskega foruma go. Vero 
Š p a r o v e c , ponovno pa smo za 
predsednika kluba seniorjev in 
seniork izvol i l i g. Jožeta Bukoš-
ka. V celoti smo potrdili nadzorni 
odbor in dosedanjo tajnico 0 0 
SDS Grosuplje. 

Obravnavali in sprejeli smo P R O 
G R A M D E L A O O SDS Grosupl
je za leto 1997 in tudi programe 
forumov in klubov. Dela v te
kočem letu bo kar veliko, saj nas 
čakajo volitve v državni svet in 
volitve predsednika države. Bogat 
program prireditev, izletov, sre
čanj imajo krščanski forum, so
cialdemokratska mladina in klub 
seniorjev in seniork. 
Ponovno vas žel imo opozoriti, da 
ima 0 0 S D S Grosupl je svoje 
prostore na Taborski 2. Uradne 
ure so vsako sredo od 17,00 do 
19,00. Na sedežu stranke lahko 
dobite vse informacije o našem 
delu in se vključite v našo stran
ko. Veseli bomo vašega obiska. 

OO SDS Grosuplje 
Angelca Likovič, dipl. org. 

V januarski številki je prišlo do 
neljube napake v članku Mladi ša
histi se vzpenjajo; v tretjem od
stavku bi moral biti namesto Ju
reta Zorko imenovan Sandi Čin-
kole. Za napako se opravičujem. 

Milenu LUNAR 
pom. ravnatelja 



Z D R A V N I K S V E T U J E * * Z D R A V N I K S V E T U J E 

N a v a d n i p r e h l a d 
To je bolezen, ki nas muči preko 
vsega leta, pogostejša pa je v pre
hodnih obdobjih, se pravi v času, 
ko gre zima na pomlad in jesen na 
zimo. Največkrat zamenjamo to 
bolezen za gripo, čeprav z njo nima 
dosti skupnega. Povedali smo že, 
da se prične gripa nenadno z viso
ko temperaturo tja do 40 stopinj 
Ce lz i j a , vendar precej redko z 
izcedkom iz nosu in kihanjem. Tra
ja tri dni in se pozdravi. Slabo 
počutje pa pušča šc nekaj tednov. 
Med tem koje za prehlad značilen 
prav izcedek iz nosu, kihanje, 
bolečine v žrelu z občutkom pras
kanja in suhe sluznice ter suh 
dražeč kašelj. 

Inkubacija, to je čas od okužbe pa 
do pojava prvih znakov bolezni, je 
2 dni. Majhni otroci dobijo pri tem 
tudi rahlo povišano temperaturo, 
odrasli so večinoma brez tempera
ture ali so subfebrilni, kar pomeni, 
da imajo temperaturo do 37,2 
stopinji Celzija. Bolezen se prične 
počasi s slabim počutjem, sama pa 
traja tja do 2 tedna. Sedaj pa mor
da najvažnejše. Veliko pacientov, 
zlasti tistih, ki so po službah, pride 
v ambulanto in želi zdravila za pre
hlad. Tu pa smo zdravniki v velikih 
škripcih. Namreč, zdravila za pre
hlad ni. Zdravimo lahko le znake 

prehlada. Če je kašelj dražeč in 
nadležen, predpišemo tablete ali 
sirup proti kašlju. Če so v ospred
ju bolečine v mišicah ali kosteh, 
predpišemo kako zdravilo proti 
bolečini. Dostikrat tu pomaga kak 
antireumatik, ki ob enem zdravi 
tako bolečino kot vnetje. Zato ne 
mislite, če vam je zdravnik pri pre
hladu predpisal antirevmatik, da se 
je zmotil. Zanesljivo ne. To zdravi
lo nam bo prehlad olajšalo, ne pa 
skrajšalo. 
Komplikacije prehlada so lahko 
vnetje obnosnih votlin, vnetje sred
njega ušesa in bronhitis, vendar so 
te redke. Morda je še najbolj nepr
ijetno to, da pri tej bolezni včasih 
zgubimo voh in okus. Tudi na to 
komplikacijo ne moremo vplivati 
z ničemer, ampak lahko samo čaka
mo, kdaj se nam bo to povrnilo 
samo po sebi. 
Tudi pri navadnem prehladu je na
jboljši nekajdnevni počitek, pitje 
toplih napitkov, zlasti lipovega 
čaja, zdravila pa pri tem niso ved
no potrebna. In še vedno velja pri 
tem staro pravilo, da zdravimo pre
hlad samo en teden, med tem ko 
ga zdravi zdravnik 7 dni. 

Pa lepo pozdravljeni 
Dr. Janez Mervič 

MATI 
Beseda mama, k i sem jo spregovoril, ko še dobro 
nisem vedel, da sem. 
In vendar si bila, mama, k i si me vodila v življenje s 
svojo toplo dlanjo in z besedo, k i mi še danes sega v 
srce. 
Mati .... k i me vodiš, da ne omagam, da nisem 
žalosten. 
Mati . . . k i mi vlivaš upanja, k i mi daješ ljubezen. 
Mama. Kako velika je ljubezen v mojem srcu . .. 
Vedno. Ne samo te praznične dni.... 

P O S L O V N E P R O S T O R E (200 m 2) 

in 690 m2proizvodnih ali skladiščnih prostorov prodamo. 

Informacina - telefon: 1685-035 

Z A H V A L A 
Ob smrti naše drage mame Fani V O V K se iskreno zahvaljujemo 

podjetju Tabor Grosuplj e, sodelavcem, vsem sosedom, sorodni

kom in prijateljem, g. kaplanu, pevcem iz Dobrepolja, g. dr. Host-

niku in g. Grebencu za opravljene pogrebne slovesnosti. Še prav 

posebno se zahvaljujemo osebju nevrološke klinike v Ljubljani, 

kjer so naši dragi mami stali ob strani in j i lajšali bolečine. 

Žalujoče hčerka Marina, Irena in Fanči z družinami. 

Na podlagi Pravilnika o finančnih intervencijah za ohranjanje in raz
voj kmetijstva v Občini Grosuplje (Ur. list RS, št. 39/96 in 61/96) 
objavljam 

R A Z P I S 

za sofinanciranje melioracij kmetijskih zemljišč na območju 
Občine Grosuplje v letu 1997 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ I. ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 
Melioracije kmetijskih zemljišč obsegajo ukrepe, s katerimi se kmetijs
ka zemljišča izboljšajo oz. se izboljšajo pogoji obdelave teh zemljišč. 
Med te ukrepe sodijo: 
- agromelioracije, ki obsegajo ruvanje in odstranjevanje skalnih sam

ic, štorov in zarasti, ki na kmetijskem zemljišču ovirajo obdelavo, 
planiranje in ravnanje terena po končanih agromelioracijskih delih 
ter ureditev poti za dostop na kmetijsko zemljišče in 

- vzdrževanje obstoječih melioracijskih sistemov, to je čiščenje in 
urejanje brežin, odstranjevanje usedlin in nanosov na dnu melio
racijskih kanalov ter ureditev prehodov preko kanalov. 

11. 
Za sofinanciranje navedenih del lahko zaprosijo lastniki, solastniki 
ali najemniki kmetijskih zemljišč na območju Občine Grosuplje, ki se 
ukvarjajo s kmetijsko dejavnostjo. 

III. 
Občina Grosuplje iz namenskih sredstev za urejanje kmetijskih zem
ljišč sofinancira melioracije kmetijskih zemljišč v višini 70% celotne 
vrednosti izvedenih del. Lastniki, solastniki ali najemniki kmetijskih 
zemljišč so dolžni sodelovati pri izvajanju strojnih del, izvesti po
trebna ročna dela (pri odstranjevanju zarasti in kamenja ter finem 
planiranju zemljišč), po končanih delih vzdrževati zemljišče ter predv
idena dela zaključiti do konca meseca novembra 1997. 

IV. 
Sredstva za dela po tem razpisu lahko pridobijo upravičenci na pod
lagi vloge, ki mora vsebovati: 
- izpolnjen obrazec, ki ga upravičenci dobijo na Občini Grosuplje, 
Urad za gospodarstvo in družbene dejavnosti, 
- mapno kopijo parcele oz. zemljišča, ki ga želijo vlagatelji melior 

irati, 
- zemljiško knjižni izpisek ali najemno pogodbo, če je vlagatelj na
jemnik zemljišča. 
Vloge za sofinanciranje melioracij kmetijskih zemljišč z vsemi po
trebnimi prilogami vložijo prosilci na naslov: Občina Grosuplje, Urad 
za gospodarstvo in družbene dejavnosti. Kolodvorska 2, najkasneje 
do 02. 04. 1997. 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ' 

Na podlagi pravočasno oddanih vlog bo Urad za gospodarstvo in 
d ružbene dejavnosti Obč ine Grosuplje opravi l terenski ogled 
kmetijskega zemljišča po dogovoru z vlagateljem. Navedeni ogled je 
pogoj za pripravo predloga sklepa o višini odobrenih strojnih ur, ki ga 
izda župan Občine Grosuplje v roku 30 dni po izteku razpisnega roka. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽUPAN Rudolf Rome dilp. Ing. 

Z A H V A L A 
Ob nenadni in boleči izgubi predragega moža, očeta in deda Jožeta 
Radcža starejšega se lepo zahvaljujemo, sosedom in prijateljem, da ste 
nam stali ob strani v teh težkih trenutkih. 
Zahvaljujemo sc tudi g. župniku za lepo opravljen poslovilni obred in 
besede tolažbe, Društvu čebelarjev Grosuplja za izpolnjeno zadnjo željo 
pokojnika, da ga ponesejo v prerani grob, gospodu Avgustu Cirilu za gan
ljive poslovilne besede. Zahvala tudi tunjiškim gasilcem, ki so izpod Ka
mniških planin prinesli zadnji pozdrav in besede slovesa. 
Prav tako velja zahvala ubranim Šentjurskim pevcem in trobentaču za 
občuteno zaigrano Tišino. 
Vsem in vsakemu posebej, ki ste nam pisno ali ustno izrazili sožalje, z 
nami sočustvovali, darovali cvetje sveče ali za sv. maše, mu polepšali 
njegovo zadnjo pot, sc šc enkrat iskreno zahvaljujemo. Vil njegovi 
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ŠE P O S E B E J S K R B N O S M O SE L O T I L I P R O G R A M O V - PROTI 
C E L U L I T U , K I SO S E S T A V L J E N I IZ: 
- D I E T E 
- L I P O L I Z E ( S T I M U L A C I J A MIŠIC, K J E R D O S E Ž E M O 
R A Z G R A D N J O M A Š Č O B ; O D P L A V L J A C E L U L I T , O B L I K U J E 
T E L O IN ZNIŽUJE T E L E S N O TEŽO) . 
V N A Š E M S A L O N U U P O R A B L J A M O NAJNOVEJŠE S O D O B N E 
P R I P O M O Č K E , KI SO N A TRŽIŠČU. 

PRESOTERAPIJA - P E R F E C T A 
JE L I M F N A DRENAŽA Z A P A R A T O M , KI D E L U J E T A K O , D A Z 
V P I H A V A N J E M Z R A K A V P O S E B N E S E G M E N T E - M A N Š E T E 
Z A T R E B U H , Z A D N J I C O , N O G E IN R O K E , IZBOLJŠA P R E T O K 
L I M F N E TEKOČINE. U P O R A B L J A SE PRI L J U D E H , KI I M A J O 
P R O B L E M E Z 
RAZŠIRJENIMI V E N A M I , S P O K A N J E M K A P I L A R , Z O T E K A N 
J E M N O G O Z I R O M A V S E G A T E L E S A . P R E S O T E R A P I J A D O P O L 
N J U J E A N T I C E L U L I T N O T E R A P I J O . 

T U R Š K A SAVNA 
B L A G O D E J N O D E L U J E N A D I H A L A IN KOŽO T E R JE ŠE POSE
B E J PRIPOROČLJIVA V 
O B D O B J U , K O SE N A S L O T E V A P R E H L A D . 
A R O M A T E R A P I J A 
JE P O S T O P E K Z D R A V L J E N J A O Z . T R E T M A N A Z ETERIČNIMI 
OLJ I , K I K R E P I J O 
S A M O O B R A M B N I M E H A N I Z E M O R G A N I Z M A , O M O G O Č A J O 
BOLJŠE IZLOČANJE S T R U P E N I H S N O V I IZ T E L E S A IN V Z P O D 
B U J A J O P R E T O K E N E R G I J E V S A M I C E L I C I . O B T E M SE 
S P R O S T I M O , OSVEŽIMO. V S E T O D O K A Z U J E , D A JE T E R A P I 
J A UČINKOVITA Z A N A Š E Z D R A V J E , L E P O T O IN N E G O . 

PRIČAKUJEMO VAS, SAJ VAM ODPIRAMO POT 
DO NARAVNE L E P O T E IN DOBREGA POČUTJA! 

Pfi/POBOČAAfO, 
DASVO/ 
OB/SAT 

NA/AVfTBPO 
TBLBBOJVl/ 
762-620 

BVVASB 
TBLO VAM BO 
//VALBŽNO/ 

SOLARIJ - E R G O L A N J 
K R E P I O D P O R N O S T T E L E S A IN V KOŽI T V O R I " D " V I T A M I N 
P O S E B N I F I L T R I P R E P U Š Č A J O S A M O Z D R A V E U L T R A V I 
JOLIČNE ŽERKE. S O L A R I J N A M Z A G O T A V L J A L E P O Z A G O R E 
L O POLT. I Z K O R I S T I M O PRIJETNO S K O R I S T N I M ! 

KLASIČNA N E G A O B R A Z A - D E K O L T E J A 
U P O R A B L J A M O Z E L O P R I Z N A N E P R E P A R A T E " D E C L E O R " , 
" P A U L I " IN LINIJO S H E E V A , KI V S E B U J E E K S T R A T E B L A T A IN 
SOLI M R T V E G A M O R J A IN R A Z N I H ZELIŠČ. 
V S A L O N U "PARADIŽ" - I Z V A J A M O T U D I M A S A Ž O C E L E G A 
T E L E S A 
- D E L N E MASAŽE 
- R E F L E K S N O M A S A Ž O 
- E P I L A C I J O - T R A J N O O D S T R A N J E V A N J E DLAČIC Z A P A R A 
T O M S U P E R B L E N D 
- D E P I L A C I J A 
- P E D I K U R A 
- M A N I K U R A 
- O B L O G E - IZ A L G IN B L A T A M R T V E G A M O R J A 



K S S k o c j a n POZDRAV IZ KRAŠKE DOLINE MIRU 
Le dobrih deset kilometrov je po
trebnih za sliko prelepe neokrnjene 
narave, ki te v teh sončnih dneh še 
toliko bolj prevzame. Pogled na 
dolino in vasi naokoli spominja na 
podobo iz starega slovenskega f i l 
ma Dolina miru. 
P R E L E P O K R A Š K O 
" O B R O B J E " 
Dolina, ki meje asocirala na film 
se imenuje krajevna skupnost 
Škocjan. Zelena dolina leži ob stari 
cesti proti Turjaku, oziroma, kot 
rečejo domačini , "na obrobju", to 
pa zato, ker ležijo na meji med 
o b č i n a m a Grosuplje in Ve l ike 
Lašče. K S Škocjan je sestavljena 
iz vasi Velike Lipljcne, Male L i p l -
jene, Rožnik, Škocjan, Železnica 
in iz dela Medvedice. Vas Škocjan 
je sestavljena iz treh delov, Staro 
Apno, Škocjan in Zabukovje, od 
leta 1991 vsi trije nosijo ime Škoc
jan. Po okoliškem gričevju K S pa 
je raztresenih okoli sto vikendov. 
K S šteje 250 prebivalcev, kar pa 
je ravno premalo, da bi lahko v 
svetu občine imeli svojega pred
s tavnika, pa ravno dovol j , da 
ohranja podobo neokrnjenosti. 
Danes se v K S s kmetijstvom uk
varja le malo ljudi oziroma večina 
j i h hodi na delo v Grosuplje in 
Ljubljano. Ohranja pa se domača 
obrt izdelovanja lesenih žlic, zo
botrebcev in košar (prock). 
Dobre in slabe novice, slednjih 
vedno upajo, da j ih bo čim manj, 
potujejo do prvega moža občine v 
Grosuplje preko predsednika K S 
Škocjan Jože ta Krašovca . Prav 
Krašovčevi pa so me sončna zim
sko nedeljo iz prijaznega doma v 
Škocjanu "popeljali v zgodovino" 
njihove in okoliških vasi. 
Z G O D B E IZ ŠKOCJANA, K O T 
JIH J E PISALA ZGODOVINA 
Škocjan se imenuje po cerkvenem 
farnem patronu sv. Kancijanu, bolj 
pravilno Kočijami.Za farnega pat
rona pa so ga, po besedah domači
nov, najverjetneje zbrali zaradi 
številnih kraških podvodnih pojav
ov na tem ozemlju. Že sama zgo
dovina zaprte kraške doline pod 
cesto, ki vodi proti Turjaku, je za
nimiva, saj v njenem naročju leži 
bruhalnik Kozlovko, ki pa priteče 
na površje le po hudem deževju ali 
pa v spomladanskem času, ko se 
topi sneg. Kozlovka se steka nekaj 
deset metrov nižje v nedostopne 
rupe. Ob tem je Jože Krašovec 

povedal, da so se jamarji na tem 
delu že zanimali za kraške pojave, 
vendar bi bilo potrebno veliko dela 
za dostop do podzemnih jam, saj 
ni naravno dovolj velikega vhoda 
v podzemni svet. , 
"Če pa prisluhneš pri jami, je moč 
slišati bobnenje podzemnih voda. 
O tem kraškem izviru je pisal že 
Valvasor v svoji Slavi vojvodini 
Kranjski . " še pove. Zajetje za 
škocjanski vodovod je ob ponikal-
nem potoku Zdravščku, ki so mu 
ljudje včasih pripisovali zdravilno 
moč. Škocjan je bil znan že v rim
skih časih, ko je tu preko vodila 
rimska cesta s Slokc gore v Poni
kve. 1006 pa je bila tu že fara, ki 
je segala vse do Turjaka, Rašice in 

Žena Dalmatina in hči Pr imoža 
Trubarja je pokopana v Škocjanu. 
Prav tako so Turjačane pokopava
li v Škocjan, dokler niso sezidali 
posebne kapele na turjaškem poko
pališču. 
Leta 1789 seje fara razdelila na tri 
dele: na škocjansko, robsko in tur
jaško faro. Sedaj fara 
obsega 15 vasi. 
ŠOLA - OTROCI BI T E 
LJUBILI 
Od cerkve nekaj deset metrov stran 
stoji velika rumena stavba, včasih 
je bila to šola, sedaj pa prazna čaka 
svojo usodo. Njena preteklost je 
prav tako zanimiva. Prva zasilna 
šola je bila narejena že leta 1816. 
Redna šola pa je prišla v kraje 

KS Škocjan 

Roba. To je bila ena najstarejših 
in tudi največjih far na Dolenj
skem. 
TURJAČAN V J A M O , V 
ŠKOCJAN C E R K E V 
Župnijo so ustanovili Turjačani 
leta 1260, katero ustanovitev 
spremlja prav zanimiva legenda, ki 
je povezana z velikimi Turjačani. 
Turjaški grof Herbert je bil na lovu 
v škocjanskih hribih. V tistem času 
še ni bilo nobene vasi, le gozdovi. 
Izgubil seje in prehitela gaje noč. 
B i l je prestrašen in ob neki smreki 
naj bi se zaobljubil, da bo na tistem 
mestu dal zgraditi cerkev, če se bo 
rešil gozda živ. Po tistem naj bi se 
prikazal zajec in mu pokazal pot 
iz gozda. Grof pa je izpolnil obl
jubo.. 

V preteklosti obsežna fara je ob
segala tudi rojstni kraj Primoža 
Trubarja, mali Primož je bil tu celo 
krščen, isto župnijo pa je od 1585 
do 1589 upravljal Jurij Dalmatin. 

1856. Med njenimi zidovi so srkali 
znanje otroci iz škoc janske in 
okoliških vasi. Sedanja šola je bila 
sezidana 1952 kot podružnična 
šola osnovne šole Grosuplje, ven
dar je leta 1970 prenehala z delo
vanjem inje od takrat prazna, šo
loobvezni otroci pa se vozijo v 
Grosuplje ali Št.Jurij prve štiri leta. 
Želje krajanov so, da bi se ob uved
bi trijad zopet odprla šolska vrata, 
vsaj za prvo trijado, kajti avto
busne povezave so slabe, pa tudi 
šola bi služila svojemu namenu. 
Lansko leto so krajani sami, s fi
nančno pomočjo občine, na novo 
prekrili šolsko streho in zamenjali 
žlebove. V letu 1997 bodo šolske 
prostore dali v najem, kjer bi se 
izvajala kakršnakoli, vendar mir
na dejavnost. 

K U L T U R A J E ŽIVELA, PA 
ŠE BO 
" V Škocjanu je bilo vedno vese

lo, imeli smo gledališko skupino, 

ki je hodila na gostovanja s kolesi 
po okoliških vaseh. Ljudje so bi l i 
zagreti za kulturo vse dokler je bila 
odprta šola, potem je počasi zamr
lo . Imeli smo tudi svojo god
bo.Sedaj seje dogajanje preselilo 
v gasilski dom, kjer imamo dvora
no," je povedal predsednik K S . To 
je bilo dogajanje v petdesetih letih, 
leta 1958 pa je prišlo do preloma, 
ko so domačini mrzlično odhajali 
na delo v mesta, mladi pa so se 
odseljevali z domačij. Vendar mla
di , ki so sedaj doma, nadaljujejo 
tradicijo gledališča in vesele igre. 
Gledališka skupina Škocjan, kat
ere članica je tudi Kristina Kraš
ovec, deluje od leta 1990. Takrat 
se je problema pomankanja kul
turne dejavnosti v kraju in an
gažiranosti mladih mladih za gled
a l i šče dobro zavedal , sedaj že 
pokojni, Alojz Nučič, kije bil 1990 
tudi predsednik K D Š k o c j a n . 
Gledališka skupina je s pomočjo 
Zveze kulturnih organizacij Gro
suplje dobila tudi gonilini sili sk
upine, režiserko Marjano Hočevar 
iz Ivančne gorice in dr. Franceta 
Cegnarja, profesorja na ljubljans
ki Biotehnični fakulteti, ki skrbi za 
sceno. Veliko so deli na domačem 
odru v gasilskem domu, gostovali 
pa so tudi po Sloveniji. Trenutno 
lahko rečemo, da na kulturnem 
področju vlada zatišnje, ki lahko 
pomeni kasneje vihar, kajti bližajo 
se topli poletni dnevi in krajevni 
praznik... 

Mladi pa poleg gledališke dejav
nosti pomagajo, da kultura ostaja 
živa tudi na drugih področjih,med 
drugim pomagajo pr i m i k l a v -
ževanju in prireditvah za 8.febru
ar. 
KRAJANI O P T I M I S T I Č N O V 
PRIHODNOST 
Jože Krašovec je predsednik škoc-
jancem od zadnjih volitev, v mislih 
pa ima kar nekaj novih idej, ki j ih 
bo s krajani skušal uresničiti. Ena 
prvih je- tudi ideja, da se krajevni 
praznik letos prvič praznuje in to na 
rojstni datum Primoža Trubarja, 8. 
junija. Misli t i bo potrebno na šolo. 
Dvorano v gasilskem domu je po
trebno razširiti in začeti ogrevati s 
centralnim ogrevanjem. Z razširitvi
jo gasilskega doma bi dvorana dobi
la svoj prvotni namen, saj se sedaj 
v njej nahaja gasilska cisterna, zara
di katere se mora prostor ogrevati 
z elektriko. 



Škocjan pa je tudi edina KS v 
občini Grosuplje, ki spada v de
mografsko ogroženo območje. V 
ta namen se na občino stekajo fi
nančna sredstva s strani države 
Škocjanci bi se s pritokom le teh v 
njihov mošnjiček lahko pomagali 
do trgovine, katere kraj sedaj nima. 
Prav tako bi bilo potrebno asfalti
rati nekaj cest do zaselkov, ki so 
odmaknjeni od centra vasi. Pred 
dobrimi petnajstimi leti so tudi s 
samoprispevkom pomagali pri raz
širitvi in asfaltiranju ceste, ki se 
vije od Št.Jurija do Škocjana. A s 
faltiranje ceste od Malih Lipljen do 
Rožnika pa danes čaka samo še na 
izvedbo, saj so dela že finančno 
pokrita, pregnati je potrebno samo 
še zimo. 
V Velikih Lipljenih pa vam na os
trem ovinku na koncu vasi oko 
spočije ob pogledu na novo kapeli
co, ki so jo v čast Mariji postavili 
vaščani s pomočjo K S lansko leto. 
V prvi plan prihaja tudi izgradnja 
mrliške vežice, skupno investicijo 
pa si bodo del i l i občini Vel ike 
Lašče (ima prav tako grobove v 
Škocjanu) in Grosuplje ter krajani. 

N a sp lošno pa misl i jo tudi na 
dopolnilno dejavnost za zaposlo
vanje, ki jo bo potrebno razviti v 
prihodnosti. 

go želeli. Pomaga j im namreč pri 
izvajanju projekta za igradnjo 
vežice. Tudi šolsko igrišče, ki leži 
na cerkevni zemlji bo lahko kmalu 

Z G L E D N O S O D E L O V A N J E Z 
Ž U P N I K O M 
Posebna pohvala gre tudi škocjan
skemu župniku Jožetu Razingerju, 
ki si po komaj še ne enoletnem de
lovanju med Škocjanci prizadeva 
za napredek v kraju. Je dušni pastir, 
kakršnega so si na tem koncu dol-

zopet zaživelo. Svojim faranom 
župnik prisluhne ob vsaki uri in 
ima posluh za razvoj kraja. Zan
imivo pa je njegovo delo na po
dročju škocjanske kronike, ki jo 
črpa iz starih cerkvenih knjig, ki 
so se ohranile do obdobja leta 
1914, in jo po delčkih vsako nedel

jo objavi v oznanilih. Med vrsti
cami, zapisanimi v domačem pre
prostem jeziku, se prepozna zgo
dovina tudi marsikatere hiše in kra
ja samega. 
MISLIJO NA B O D O Č E 
R O D O V E , NA E K O L O G I J O 
Spomladi krajani pripravljao čistil
no akcijo v naravi. Lotili se bodo 
temeljitega "prečesavanja" okolice 
in se znebili smeti, ki jih neosvešče-
ni ljudje pustijo v gozdu ali kar na 
travnikih. Nekoč v prihodnosti pa 
mislijo narediti tudi peš poti po 
okolici. Pa tudi o kmečkem turizmu 
že razmišljajo. 
PRIJAZEN POZDRAV 
MIMOIDOČIM 
V dneh skrbi in premagovanja težke 
ekonomske situacije ljudje le težko 
najdejo čas za soseda, kaj šele, da 
bi se našle minute za klepet ali samo 
preprosti po-zdrav. Škocjanci pa 
niso eni od mnogih. Prepoznali j ih 
boste po tem, ko se boste peljali čez 
Lipljene proti Ponikvam; to so tis
ti, ki veselo pomahajo mimoidočim 
in vas prijazno obgovorijo, če se 
sprehajate po njihovih krajih. 

Andreja Podlogar 

Po Grosupljem in okolici NEKDANJE PODOBE KRAJEV 
Zamisel, da bi nekoliko drugače 
osvetlili, kakšna so bila naselja po 
Grosupljem in okolici nekoč in kaj 
bi se iz (gradbeno-prostorskih) iz
kušenj naših prednikov dalo iz
luščiti za današnji čas, je zorela kar 
nekaj let - pospešeno pa od takrat, 
ko sva se prvič srečala z Jožetom 
Burnarjem, k i je v začetku leta 
1994 sodeloval na razstavi starih 
razglednic v Grosupljem. Razsta
va mi je ponudila nekaj odgo
vorov, a hkrati še več vprašanj v 
zvezi z neizčrpno temo - kaj je 
razvoj . Ob tem se vedno bolj 

ponuja odgovor, daje razvoj mog
oč le na zdravih koreninah.Tako 
je nastala knjižica, ki jo bomo 
predstavili v petek, 21. marca '97 
v Družbenem domu v Grosupljem. 
Ob predstavitvi te publikaci je 
bomo skupaj s sodelavci pri tej 
knjižici spregovorili tudi z vod
stvom o b č i n e in s t rokovn imi 
sodelavci na priložnostni okrogli 
mizi o možnostih vgrajevanja kul
turne dediščine v razvoj. 
Datum predstavitve bo objav
ljen naknadno. 

avtor Jože Miklič 

Šmarje 

Grosuplje - Kolodvorska cesta 

Iz županovega predgovora 
Tudi tokrat nas "Po Grosupljem in 
okolici" popelje Jože Miklič - lju
bitelj kulturne dediščine in iskalec 
identitete grosupeljske kotline. 
Stavbna dediščina, ohranjena na 
razglednicah, starih fotografijah in 
seveda Valvasorjevih bakrorezih, je 
pravšnja tematika za odkrivanje 
starih časov.Kot ugotavlja avtor, 
stavbna dediščina pomeni več kot le 
način gradnje objektov pri naših 
prednikih, pomeni duh zgodovine ter 
arhitekturna, umetnostna in tehnič
na gibanja. Pokaže nam, kako so 
ljudje včasih bivali, s čim so se uk
varjali in kako so oblikovali po-

krajino.Podobe naših krajev, zložene 
po krajevnih skupnostih občine Gro
suplje, so zgodovinska zanimivost -
zlasti tiste z razglednic, ki so j ih 
založili podjetni obrtniki, trgovci in 
gostilničarji; so pa tudi slike naše 
preteklosti, naših korenin, k i j ih no
simo v srcu.Ko se bomo s pomočjo 
te publikacije ozirali v preteklost, 
bomo domačini prepoznali pred
vsem kulturo naših prastaršev, njiho
vo modrost sožitja z naravo in 
Bogom, s soljudmi in z oblastjo - tisti 
pa, ki ste v Grosupeljsko kotlino priš
li kasneje, boste tako lažje razumeli 
in sprejeli našo samobitnost. 

Župan Rudolf Rome 



O B D V A J S E T L E T N I C I V R T C A P I K A 
V svojem življenju prehodimo 
mnogo poti in s r ečamo mnogo 
ljudi. Sledi , ki ostanejo, nosimo 
s seboj. Zavemo se j i h takrat, ko 
razmiš l jamo o svoji preteklosti. 
Tudi sama imam vzrok za tako 
razmišljanje. V letošnjem letu bo 
naš vrtec " P i k a " dopolnil dvaj
se t l e tn i co v z g o j n o - i z o b r a 
ž e v a l n e g a dela s p r e d š o l s k i m i 
otroki. 
Naš vrtec že vsa ta leta deluje v 
sklopu V V Z Kekec, Grosuplje. 
Imamo le tri oddelke otrok, v če
mer v id im prednost pred večjimi 
v r t c i . Za to se med seboj v s i 
poznamo, skrbimo za domačnost , 
prijetno vzdušje , kar je rezultat 
prizadevanj vseh zaposlenih. M a 
terialni pogoji za delo so dobri, 
sodobna d idak t ična sredstva in 
pr ipomočki pa so tudi pogoj za 
izvedbo kvalitetne igre in dejav
nosti. 
V lastni kuhinji pripravljamo ka
kovostno, raznovrstno in svežo 
hrano, najde se pa tudi razume
vanje za izpolnitev drobnih želja 
naš ih varovancev oziroma nji

hovih staršev. 
Odkar je bila v Šmarju zgrajena 
telovadnica, smo in še imamo 
možnos t souporabe teh prostor
ov in rekvizitov. To pa ni edina 
vez s š o l o . V s a ta le ta smo 
vzgojiteljice in učiteljice iskale 
poti, da bi omogoč i l e otrokom 
lažji prehod iz vrtca v šolo . Z 
roko v roki nam je uspelo. 
Gotovo je otrok današnjega časa 
drugačen kot otrok izpred dva
jsetih let. Starši danes želijo bol
je razumeti svojega otroka in mu 
tudi tako pomagati. To pa pome
ni , daje tudi pomen vrtca v očeh 
staršev drugačen. Ugotavljam, da 
gre tu za p o z i t i v n i vza jemni 
proces med vrtcem in uporabni
k i . Vzgojno- izobraževalno delo 
je zastavljeno v pravo smer, kar 
pa je zelo dobra osnova za pri
hodnost. 

Ob razmišljanju vidim in čutim 
ta trenutek mnogo obrazov, imen, 
lepih besed, razumevanja. Hva
ležna sem vsem otrokom in star
šem, vodstvu našega vrtca, so
delavkam in še vsem, ki so mi bi l i 

Vrtec Pika je 3. aprila 1997 sprejel v svoje okrilje prve male 
nadebudneie 

v oporo pri mojem delu, in s kat
erimi sem aktivno preživela del 
svojega življenja. Vedite, da sem 
z vami rasla, se učila in si pri
dobivala dragocene izkušnje. 
Naj zaključim potovanje v pre
teklost in izrazim pot v prihod
nost z mislijo R.Bacha, ki sta mi 
jo v ob l ik i posvetila namenila 
starša enega izmed otrok, ki seje 

poslavljal od vrtca.... 
Če smo zves t i svojemu srcu, 
bomo uspeli. 
Delali bomo napake, padali bomo 
in se pobirali . 
Toda z vsakim trenutkom bomo 
boljši . 
Z vsakim dnem bomo znali bolje 
leteti. 

Alenka BRATUN 

ABC TABOR ZA VAS VEDNO NAJUGODNEJŠI 

ABC TABOR VAM VEDNO PONUJA UGODNE PLAČILNE 
POGOJE V TRGOVINAH Z ŽIVILI, T E K S T I L O M , 
POHIŠTVOM TER GRADBENIM M A T E R I A L O M 

T R G O V I N A , G O S T I N S T V O 
in TURIZEM, p. o. 

«1»0 Octuplj« 
Mi to\mm. m-m. ?««, 773«! 

KAM PO POHIŠTVO M 
BELO TIHI M KO? 

V trgovine T A B O R - A : 
- Pohištvo Ivančna Gorica 

- Dom Škofljica 
Opremo Grosuplje - prenovljeno trgovino, ki se 
je preselila v prostore G P G na Taborsko c. 13 

V NOVIH PROSTORIH -
PESTREJŠA PONUDBA! 

KAM PO I, I!.UMI XI 
MATER IAM,? 

V trgovine T A B O R - A : 
- Kovina Grosuplje 

Železnina Ivančna Gorica 

V n a š i h t rgovinah se l ahko spomni te t u d i 
p razn ika - mater inskega dne 

Za cPa<s VAS ABC TABOR GROSUPLJE 
Telefon: 762-120, 762-315 
Faks: 761-831 



UTRINKI PRAZNIČNIH DNI * * UTRINKI PRAZNIČNIH DNI 

Kdor zna 
noč temno razjasnit', 
ki tare duha! 
Kdo ve 
kragulja odgnati, ki 
kljuje srce 
od zore do mraka, od 
mraka do dne! 
Kdo želi 
izbrisat' *z spomina 
nekdanje dni,... 
Sobota, 8. februar. Slovenski kul
turni praznik. Osrednja slovesnost 
tega dne seje odvijala v Kulturnem 
domu v organizaciji Zveze kul 
turnih organizacij Dobrepolje, 
Grosuplje in Ivančna gorica. Do
b rodoš l i co je z njemu lastnimi 

Zore - Ramovš in tenorist Miloš 
Genorio. 
Podeljena Jurčičeva priznanja 
Z K O vseh treh občin je letos petič 
podelila Jurčičeva priznanja soust
varjalcem naše bogate kulturne 
zakladnice - posameznikom in sk
upinam, ki delujejo na dramskem, 
folklornem ali likovnem področju. 
Letos so priznanja prejeli: 
Iz občine Grosuplje: Učenci in 
učitelji OŠ Šcntjuri j . "Živl je
njskemu utripu v šentjurski dolini 
daje osnovna šola s svojo pestro 
kul turno dejavnostjo poseben 
pečat. Tako je mala družinica vpe
ta v ohranjanje in oživljanje ljud
skega izročila inje pogosto nosil
ka in soustvarjalka pestrih prired
itev, odmevnih doma in v širšem 
slovenskem prostoru." (iz ob
razložitve) 

JOŽE PODERŽAJ , ustanovni 
član Folklorne skupine Račna, 
odličen pevec, plesalec, glasbenik, 

Vsi nastopajoči; sceno v ozadju je odlično pripravila Sandi Zalar 

globokimi mislimi izrekel župan 
grosupeljske občine Rudolf Rome, 
ki je poudaril, da se kultura po
sameznika oblikuje z vzgojo, vero, 
izobraževanjem, da kultura pome
ni oblikovanje človeka v plemeni
to osebnost. "Kultura so predvsem 
odnosi. Storimo tudi mi vsi nekaj 
za negovanje teh odnosov. Za pol
nost duha, srečo posameznika in 
lepšegajutri . Ne pozabimo, da nas 
mladi z omamo in smrtjo opozarja
jo... je med drugim dejal župan. 
( K o brez mi ru okrog d iv jam, 
prijat'lji vprašajo me: Kam?) 
Slavnostni govornik je bil g. M i 
hael Glavan, vodja rokopisnega 
oddelka N U K v L jub l j an i , za 
iskreno praznično vzdušje pa so 
poskrbeli profesionalni umetniški 
izvajalc i . Radijski pihalni trio, 
gledališka umetnica ga. Simona 

ki se je za potrebe folklorne sk
upine sam naučil igrati kontrabas. 
Predvsem pa je prijeten človek, 
nepogreš l j iv soustvarjalec kul 
turnega ž iv l jen ja v Račn i . ( iz 
obrazložitve) 

S R E Č K O PUCIHAR , po pe
vskem stažu najstarejši član Mošk
ega pevskega zbora Šmarje-Sap. 
Vestnost, pripravljenost, marlji
vost, predvsem pa njegov odnos do 
sočloveka - so vrline, ki ga od
likujejo. 
Iz občine Dobrepolje je Jurčičevo 
priznanje prejel Pihalni orkester, iz 
občine Ivančna Gorica pa: Marija 
Anžlovar, Marjeta Glavan, Jelka 
Roje in Franc Strmole. 
Vsem dobitnikom Jurčičevih pri
znanj veljajo iskrene česti tke, z 
željo, da bi ljubezen do vsega lep

ega, kar bogati našo kulturno de
diščino, ne usahnila, ampak bi se 
še razbohotila. Naj bo to seme, ki 
bo obrodilo tisočeren sad! 
In ko bodo se ti sadovi razbrsteli, 
tedaj bo morda prireditev ob kul
turnem prazniku številčenje obis
kana in tedaj se bomo spomnili -
Slovenci osamosvojene Slovenije, 
da bi ob svojem nacionalnem 
prazniku izobesili vsaj zastave... 
Takrat bomo morda začutili Prešer
na... 

Alenka ADAMIČ 

Izgovora g. Mihaela Glavana: 
Zlasti o kulturi, v določeni meri 
tudi o umetnosti, vselej govorimo 
težko, nerodno in zadregarsko. 
Menda prav zato to počnemo se
zonsko, kampanjsko, takrat, ko 
mislimo, da moramo. In to je naj
pogosteje prav pred slovenskim 
kulturnim praznikom. Vprašajmo 
se, zakaj je temu tako in ali to 
hočemo ali moremo spremeniti 
oziroma ali je sploh treba sprem
injati. 
Zato je tako težko in malo smisel
no govoriti o kulturi. Zato je veli
ko bolj smiselno kulturo delati, jo 
razvijati, je poglabljati tudi v na
cionalnem smislu. Narodi se v 
svetovni skupnosti prepoznavajo 
predvsem po svoji kul tur i , po 
svojem samostojnem duhovnem 
profilu, ki je drugim podoben, a 
vendarle samosvoj. Zato ni treba, 
da je narod mnogoštevilen. Tudi 
majhen narod je lahko kulturno 

velik. Ker pa je kulturo mogoče 
tudi razvijati in pospeševati , ima 
pri tem veliko vlogo tudi država, 
ki je seveda organizirana in na 
pravnoveljavnih dogovorih temel
ječa skupnost. Zaradi svoje moči, 
ki j i jo dajemo posamezniki, je 
dolžna, da skrbi tudi za ekonoms
ko osnovo dejavnosti, ki sistem
a t i čno o m o g o č a j o in razvijajo 
človekovo in narodovo duhovno 
podobo. To so vsa področja člo
vekove umetnosti, izobraževanje, 
slovenska knjiga in knjižnice, am
aterska kulturna dejavnost in še 
kaj. To je ustvarjalno delo, ne pa 
potrošnja, saj omogoča duhovno 
razvitejšega č loveka, ki je spo
soben delati več in bolje, k i je 
sposoben ustvarjati plemenitejša 
medsebojna razmerja in pos
ledično voditi svoj narod k zmeraj 
višji kulturni stopnji. 
Tako smo omenili tudi Prešerna, 
čigar ime nosi današnji praznik, in 
prijetno bi bilo naprej razpredati o 
konkretnih posameznih ustvarjal
cih in kulturnih dosežkih, tudi ve
liko laže in bolj smiselno kot o 
splošnih postulatih človekove kul
ture. Najbolj smiselno pa je, da 
prepustimo besedo našim domačim 
kulturnim delavcem samim in bolj 
smiselno kot o splošnih postulatih 
človekove kulture. Najbolj smisel
no pa je, da prepustimo besedo 
naš im d o m a č i m kul turnim de
lavcem samim in tistim, ki se j im 
danes želijo zahvaliti za njihovo 
delo. Tudi jaz j im iskreno čestitam 
in se zahvaljujem za vašo pozor
nost. 

VSE ZA NASE OTROKE 
Da bi učenci tudi minule počitnice 
lepo preživeli, je OŠ L . Adamiča 
na pobudo župana R. Rometa in 
Občine Grosuplje, ki bo delno so
financirala programe, 
organizirala po-čitniške 
dejavnosti. U-čenci so 
se vsak dan lahko od
ločili za nove dejavnos
ti: organizirali so pohod 
v naravo, smučanje in 
sankanje na Kandršah, 
drsanje na Bledu, ogled 
Narodne galeri je v 
Ljubljani, učne delav
nice (mali kuharski te
čaj, prvi plesni koraki, 
igre z ž o g o , delo na 
r a č u n a l n i k u , l ikovna 
ustvarjanja.) 

Po predhodni prijavi so imeli v šoli 
tudi možnost kosila. 
Skratka, veliko skrbi manj za star
še. 



IN DNI, KI P R I H A J A J O * * IN DNI, KI P R I H A J A J O 

M a r i j a P o t o k a r MOJIH PET OTROK - MOJE ŽIVLJENJE 
Skrbno pospravljena velika kmeč
ka hiša, miza, pogrnjena s svetlim 
prtom, okrog mize klop, v kotu pa 
prelep "Bolkov kot". In v drugem 
kotu topla prijazna kmečka peč. 
Domačnost , ki greje. Domače, kot 
stari znanci posedamo okrog mize. 
Mama Marija, domači jo kličejo 
Mirni , in njenih pet otrok: 12 letni 
Matej, Mija , k i j ih ima 11, Gašper
j u je 9 let, A n i 8 in Tonki 6, 
Ljubeznjivo posedejo okrog nje in 
najmlajši j i zvedavo zleze v na
roč j e . . . K o j i pogled p o b o ž a 
vsakega posebej, se zdi, da je ves 
prostor napolnila milina radosti 
materinstva. 
Marija Potokar, preprosta žena 
srednjih let, je prišla v Račno pred 
trinajstimi leti iz Šmartne pri Liti j i . 
"Enajst let sem delala v Domu 
počitka v Tisju pri Šmartnem in 

no kmečko hišo pošiljajo sončni 
žarki svoje pozdrave in na-pov-
edujejo skorajšnjo pomlad. In s 
tem še več dela. 
- Otroci vas gotovo osrečujejo. Kaj 
pa se vam ob njih zdi najtežje, na
jbol j odgovorno?- j i namenim 
vprašanje, pa j i , vajeni skrbi in tihih 
razmišljanj, ki jo spremljajo vsak 
trenutek - bodisi v hlevu, na polju 
ali v kuhinji, ni potreben čas za 
premislek:"Otroci me najbolj os
rečujejo, pa seveda tudi mno
gokrat povzročajo zaskrbljenost. 
Kljub vsem težavam, ki spremlja
jo zgodnja o t ro ška leta, pa je 
naj težja vzgoja. M i s l i m , da je 
danes najtežje vzgojiti otroke tako, 
kot si sam želiš. Zato pa me otroci 
spremljajo od prvih korakov pri 
delu, pa naj bo to v hlevu ali na 
polju. Tako so danes vsi po svojih 

nikoli nisem mislila, da bom svojo 
pot nadaljevala na kmetiji," začne 
pogovor in še doda: "Toda, ko sem 
se odločila, sem tudi vedela, kaj me 
čaka, saj smo tudi doma imeli man
jšo kmetijo. 
NJENI DNEVI.. 
Življenje pa seveda ubira svoja 
pota. Danes je dom lepo urejen. 
Kmetija velika. In velika družina. 
Kakšen je delavnik mame Mari-
ja? 
"Zmeraj enak. Začne se pred šesto 
uro zjutraj in traja pozno v noč. 
Štiri ure zjutraj in štiri ure zvečer 
imamo najmanj trije opraviti v hle
vu. To je tempo vsakega dne. K o 
pa se začnejo dela zunaj, ima na
jvečkrat dan mnogo premalo ur in 
pogosto ni č a s a ni t i za nočn i 
počitek. Narava pač zahteva svoje, 
pripoveduje s preprost imi be
sedami, ki blagodejno pozvanjajo 
v sončni zimski dan, ko v prostra-

močeh že v pomoč: Starejši v hle
vu, gozdu in na polju, celo najm
lajša že postori drobna opravila v 
stanovanju. Otroci niso prepušče
ni sami sebi, obenem pa se nauči
jo delati in delo ceniti."Spet s po
gledom poboža vseh pet iskrivih 
nadebudnežev, se zamisli in kar 
malce otožno doda: "Za sprehod z 
otrokom nikoli nisem imela časa, 
tudi za pestovanje prav malo. Otro
ci pa rastejo, a so samostojni. Na
loge delajo sami, sami vedo, kaj so 
njihove dolžnosti!" Tudi tega ne 
pozabi povedati, daje tašča v ve
liko pomoč. Kaj bi njeni malčki 
brez skrbne babice. Otroka mora 
nekdo sprejeti, ko pride iz šole, če 
so vsi domači pri delu. Nekdo mora 
bedeti med njimi. Ko so se rojeva
li Potokarjevi otroci, kmečke žene 
niso bile upravičene do porodni
škega dopusta, niti do bolniške za 
nego bolnega otroka. Pogosto je 

bilo težko, pa je bilo treba prema
gati še takšne ovire. 
M A T E R I N S K E M U D N E V U 
S V O J E M E S T O 
- Ostane kaj časa samo za vas, 
mama Marija?-
Skoraj se posmehne mojemu 
vprašanju in pristavi:"Tega pa ne 
poznam!" Pogovor razpredava dal
je; srečna je, ko lahko najde tisti 
č a s , da o t rokom s p e č e dobre 
domače slaščice, srečna tedaj, ko 
si lahko utrgajo nekaj ur, in se sk
upaj odpeljejo na obisk k sorodni
kom. Srečna, ker so srečni njeni 
otroci. 
Kako malo je potrebno za srečo! 
Tale pogovor sem pravzaprav na

menila marčevsk im prazn ičn im 
dnem - 8. marcu in materinskemu 
dnevu. Kateri j i je l jubši? " Z a 
praznovanje ni časa. Pa vendar je 
materinski dan praznik, ki mi je 
nekako bolj blizu. To je družinski 
praznik. Če že ni časa za prazno
vanje, pa si človek utrga trenutek 
vsaj za razmišljanje. Potokarjevi -
oče Tone, mama Marija in njunih 
pet otrok, z babico in dedom - so 
prava slovenska družina. Žal je tak
šnih družin malo... Najdemo j ih v 
slovenski literaturi, v vsakdanjem 
življenju pa resnično vse manj... V 
takšnih družinah ima materinski 
dan svoje mesto... 

Alenka ADAMIČ 
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Še čutim t v o j o r o k o 
Mama, še vedno čutim tvojo roko, 
podobo v srcu tu, globoko, 
kako si me učila, 
da ne bi smeri izgubila. 
Naš svet se pa vrti, 
suče in prepleta, 
past te vabi vsa prekleta 
in rabiš toliko moči, 
da se človek ne izgubi. 
Past, ki te vabi 
je vedno skrita, 
peklenska kača v lepem 
vrtu skrita. 
Tja te vabi, se nasmiha 
in če ni tvoje pomoči, 
otrok jo ne popiha. 
Mati, otrok tvojo roko rabi! 
Čuvaj ga, da ga past ne zgrabi! 
Čuvaj ga do groba, 
tvoja vzgoja in podoba. 

Zakrajšek Karolina 

Z A M A M I N 
P R A Z N I K 

Vse mame naj praznujejo, 
vse mame se naj radujejo, 
saj danes je materinski dan 
naj bo srečen in nasmejan. 
Mačice ob potoku se v vetru pozi-
bavajo, 
čebelice v svate veselo k njim pri
hajajo. 
Pomlad prišla je mavrična, 
s cvetjem vsa ozaljšana. 
Zvončki , podlesek, trobentice, 
vijolice, teloh, marjetice, 
pomladni šopek povežite, 
ga mamam za praznik poklonite. 
Pa ne samo ta dan naj bi bi l vesel 
in srečen, 
ves ta čas naj bi bil večen. 
Ljubezen in sreča naj v srcih živi, 
naj roža pomladna večno cveti. 

Stanka Ah/in 
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M E N I I N N J E M U 
Velike temne in o t roške oči so 
gledale po poti, po kateri je odšel. 
Ušesa so prisluškovala šumom, ki 
j ih je spremljal tihi mrak, srce je 
vzplamenelo v upanju in v nasled
njem hipu zopet kakor mrtvo ob
t iča lo tam v prsih. M i s l i so se 
seznanjale z besedico: štirinajst dni 
je minilo. Temne oči so čakale, se 
obotavljale s trepalnicami, kakor bi 
se bale trepniti z njimi, da j im ne 
bi ušel kakšen žarek drobne sreče, 
ko bo prihajal. Zavedala se je, da 
j i nihče ne more ukazovati, ne njej, 
ne njemu, mislim v drobni glavici, 
ne njenemu otroškemu srcu, nihče 
j i ni mogel nebo leče reči : "Ne 
čakaj, ne imej ga rada, saj ne bo 
prišel!" Nihče se malemu bitju ni 
upal približati s takimi besedami, 
tako odraslimi in sovražnimi. Kdo 
bo mogel tako raniti tisti m i l i 
obrazek, pr ičakujoče oči , streti 
edino upanje v nebogljenem srcu? 
Mrak se je lenobno, kot da se mu 
n i č ne b i dalo , p reves i l v 
posamezne kotičke teme, kot da ne 
bi bi l dovolj velik, da bi objel celo 

mesto in ga stisnil v svoj mračni 
svet. Zopet avto, luči so delile med
lo svetlobo po poti, k i je vodila do 
bloka, za trenutek se je delček 
rumene svetlobe ustavil na njenih 
zagorelih licih, kot bi j i hotel reči, 
nisem ga srečal. Prisluškovala je 
šumu vetra in premikanju oblakov, 
ko rakom oddal jenemu mestu 
življenja in se zopet pogreznila 
vase, čakajoč nanj. Mis l i soj i od
tavale v besedice štirinajst dni, 
otroško srce ni poslušalo misli, ki 
so bile naseljene malo više nad 
njim, njegova ljubezen ni poznala 
meja, ne višine ne globine, niče
sar, kar bi moglo omejevati tako 
lepo, o t r o š k o in ne izmer l j ivo 
ljubezen do njega. Spominjala se 
je lepih stvari, ki j ih je bilo tako 
malo, a vseeno so prerasle tiste 
grobe slike. Nežni prebliski so 
postali večnost, grobost in boleči
na pa so izginili nekje v notranjos
ti majhne duše. Majhne kroglice 
v očeh so molile, naj pride, naj j i 
ne prizadene tako velike bolečine, 
tako majhnemu otroku, zgrudilo 

bi se ob spoznanju, da ga ni in srce 
bi ostalo ranjeno, čeprav bi sc 
pokazal takoj naslednji hip, v njej 
bi ostalo samo to, da ga ni bilo 
takrat, koje z vsem svojim bitjem 
čakala nanj, njej so bile pomem
bne sekunde in ne ure ali dnevi. 
Prepričevala je samo sebe, da bo 
že še prišel, samo zato, ker si tako 
močno želi , da sta povezana z 
neko čudno vezanostjo, ki ji ni
hče ne more nič in da on čuti, kaj 
si njegovo dete želi. Minevale so 
sekundice, tisti majhni hipi trenut
ka, minute, zanjo dolge kot dan, 
in ure, dolge kot je njej v njenih 
mislih bilo dolgo in neskončno, ko 
tavaš v skritih sanjah po njem in 
se vedno znova znajdeš na enih in 
istih mestih ali pa se samo tebi 
tako zdi. Oči bolečine so posta
jale trudne, od čakanja in bolščan
ja v eno in isto smer in takrat je 
pomislila, mogoče bo pa prišel s 
te strani inje svoje nemočno telo 
obrnila v drugo stran, v novem 
upanju, kako smešna je bila, koje 
čakala na oni strani, saj on bo 
pr iše l s te, kjer za njo vzhaja 
sonce, se budi jutro, kjer najprej 
izginejo kapljice rose, ker j ih tam 

sonce najprej poljubi z zelenih 
travnatih bilk. S strani, kjer se vse 
začne in tudi on se bo začel z njo. 
V kako vel iki zmoti je bilo malo 
dete in celo njeno telo, vsako vla
kno njenega bistva bo moralo nos
iti tako veliko bolečino ob izgu
bi, ki se je otroška glavica sploh 
ne bo zavedala. Njeno telo je 
omahni lo na po l i co . Spodvi te 
noge so spustile svojo težo na stol 
pod njo, rokice so podpirale gla
vo in vse težke misli o njem. Tre
palnice so delovale, kot pokriva
lo na oči, lica so pobledcla in tam 
na nj ih je os ta la s led s o l z a , 
r e s n i č n i h , n e p r i s i l j e n i h in 
neizmerno težkih, napolnjenih z 
resnično ljubeznijo do njega. Telo 
se je skrčilo v nenavadnem besu 
do ljubljene osebe, kot bi bi lo 
polno sovraštva, pa ni bilo tako. 
Mesto je utonilo v sen, nihče več 
ni bedel, razen pijancev in peščice 
lahkih žensk. Ulična svetilka je 
obsevala sedemletno deklico, ki je 
zaspala s solzami na l icu, v silov
item pričakovanju in z mis l imi v 
besedici: ne bo ga. Čaka la je samo 
njega, svojega očeta! 

Sanela MANDIČ, 8.r 
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Pro idr . France ADAtiič USODA, ZAPISANA S ŠTEVILKAMI 1 in 7 
Prof. dr. F R A N C E ADAMIČ. Ime, 
ki je z Grosupljem tesno poveza
no. Kar 20 let je bil urednik Zborni
ka občine Grosuplje. Zato je dobil 
najvišje priznanje občine Grosupl
je: Občinsko nagrado Louis A d 
amič. Človek, ki je vsa najbolj ust
varjalna leta na različnih področjih 
vedno našel čas tudi za Grosuplje. 
Človek, ki še danes potihoma živi 
za ta kraj. In nenazadnje: pokonč
ni mož 86 let, ki ima tiho željo, da 
bi graščino Praproče ne uničil zob 

časa. 
Ko sedimo za veliko prijazno mizo 
in mu povem, da sem pogovor in 
zapis namenila marčevski obletni
ci ob smrti brata Louisa Adamiča, 
mi izroči knjigo, ki je leta 1983 
izšla pri Prešernovi družbi: France 
A d a m i č : S P O M I N I IN PRIČE
V A N J A o življenju in delu Louisa 
Adamiča. Pravi, dajo je napisal v 
šestih mesecih, ker mu je urednik 
tako naročil, vendar pa je podatke 
zanjo zbiral vrsto let. Tudi to je 

namreč sodilo v leta njegovega 
ustvarjanja. Prof. dr. France A d 
amič je namreč človek, ki ni nikoli 
zadovoljen sam s seboj. Vedno je 
hotel narediti - več. In takšen osta
ja tudi dandanes... 
Usodna naključja številk 
Čudna naključja številk so odigra
la pomembno vlogo v njegovem 
življenju. Usoda, zapisana s šte
vilkama 1 in 7. Namreč: rojen je 
bil 1.1911,1. 1931 je maturiral, leta 
1937 diplomiral na Fakulteti za 
agronomijo, si 1. 1941 ustvaril 
družino, deset let pozneje -1. 1951 
bil izvoljen za docenta na fakulteti 
za agronomijo, 1. 1961 opravil dok
torat znanosti, bil leta 1971 izvol
jen za rednega profesorja, leta 
1977 prejel Kidričevo nagrado in 
se leta 1981 upokojil. Danes je 
zas lužen i profesor ljubljanske 
Biotehniške fakultete. 
Ob tej priložnosti je dobil Jesenk-
ovo priznanje, ki ga fakulteta 
podeljuje za znanstvene in peda
goške dosežke ali za življenjsko 
delo. Sicer pa je od raznih ustanov, 
podjetij in države dobil nad 50 
raznih odlikovanj, priznanj, d i 

plom častnega članstva in nagrad. 
Č e p r a v zgolj te legrafski s log 
pomembnih prelomnic v njegovem 
življenju, pa je to zgovorno priče
vanje o uspehih, ki niso prišli sami 
od sebe. Vanje je bilo vloženega 
veliko trdega dela in študija. 
Po drugi vojni je sicer "zaoral le
dino" v prebujajočo se in prepo-
trebno gospodarstvo - bil je prvi 
predsednik podjetja " V i n o " d.d., 
pozneje so ustanovili "Slovenija -
vino", katerega direktor jc bil štiri 
leta in pol. Veliko je potoval v tuji
no (Ameriko, Angli jo , Francijo, 
Italijo, na Poljsko, v Nemč i jo , 
Skandinavijo), dobil za izobra
ževanje tuje š t ipendi je in tako 
dosežke s področja stroke prena
šal domov. "Koderkol i sem b i l , 
vedno me je neka sila vlekla do
mov. Bilo je ogromno dela in seve
da tudi družina," pravi z rahlim 
nasmehom kot bi hotel dodati, da 
časa za brezdelje in počitek ni bilo. 
B i l je tudi uradni delegat Jugo
slavije na zasedanju F A O (evrops
ka komisija za kmetijstvo), in član 
O E C D (organizacija za evropsko 
gospodarsko sodelovanje). 
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Njegova profesorska leta 
Želja po lastnem izobraževanju 
p r id ružena želja po tem, da to 
znanje prenaša na mlajše rodove, 
se mu je hitro uresničila. Začel je 
kot docent na Fakulteti in tam 
tudi nadaljeval. 15 let, pravi, je 
predaval Razvoj agroživilstva in 
Zgodovino kmetijstva. Marsikdo 
pa prof. dr. Adamiča pozna še po 
eni ljubezni - veliko seje ukvarjal 
s proučevanjem sadnega drevja. 
"Ste bili strog profesor?" ga spom
nim na njegovo delo s študenti. 
In potem tisti njegov značilni smeh, 
nekoliko globoki preudarni glas, ki 
tudi mene spominja na profesorje 
iz šolskih let: "Strog nisem bil , pač 
pa zahteven! Težil sem za tem, da 
so študentje pri meni izpit naredili, 
seveda z dobro mero znanja, zato 
pa sem upoš teva l tudi njihove 
želje. M i s l i m , da smo se s študen
ti, seveda s tistimi, ki so študij je
mali resno, dobro razumeli. Nanje 
sem res ponosen, oni so moj na
jvečji dosežek, saj so se uveljavili 
na raznih delovnih področjih doma 

in v tujini; med njimi je bilo več 
državnih sekretarjev oz. ministrov, 
političnih delavcev; eden ambasa
dor, eden član predsedstva repub
like, oziroma predsednik vlade 
Slovenije, predsednik Gospodar
ske zbornice Slovenije..." 
Z nostalgijo minul ih let 
Kako se danes ozirate na prehojeno 
pot, prof.dr. France Adamič? 
Samo nekaj trenutkov si vzame za 
razmislek, "Danes sem zadovoljen, 
da sem v življenju uresničil svoje 
cilje in imel do vseh uspehov tudi 
nekaj sreče. Sreče tedaj, ko sem si 
utrl pot na fakulteto. Tja meje na
jbolj vleklo. Tam sem bil srečen. 
Morda mije nekoliko žal, da nisem 
časa še boljše izkoristil. Po vojni 
so mnogi moji kolegi opravi l i 
študij še na eni fakulteti, tudi jaz 
sem si tedaj tega želel, pa sem bil 
preveč obremenjen z operativnim 
delom. Za znanjem, ki se mi je 
izmuznilo, mi je še danes žal. Na
jljubše moje delo pa je bilo seve
da na fakulteti." 

Se je torej od fakultete t ežko 

poslovil? 
"Še nekaj let po upokojitvi sem po 
nekaj ur predaval, spremljal po
diplomski študij nekaterih študen
tov in tudi nekaj doktoratov. Kot 
zaslužni profesor imam na fakul
teti še vedno svoj kabinet in enkrat 
ali dvakrat na teden grem še ved
no tja. Brez tega in brez spreml
janja novih dosežkov v stroki bi ne 
mogel," iskreno pove. 
Prof. dr. France A d a m i č - mož 
neumornega duha 
Njegovo stanovanje v mirnem 
kotičku Ljubljane je polno knjig, 
enciklopedij. 

Njegovo zgodnje jutro se začne z 
delom. Za pisalnim strojem. Ta 
mu je gotovo bolj domač kot av
tomatizirani računalnik. Je človek, 
ki ceni domačnost . In veliko dela. 
Je član tehnične sekcije za termi
nološke slovarje pri S A Z U , kjer 
imajo vsak teden delovne seje. 
Soureja splošni tehniški slovar, 
ureja posamezne zvezke Kme
tijskega tehniškega slovarja; oseb
no je uredil slovar S A D J A R S T 

V O (1995, 156 str.) Po nekaj let 
je urejal revije Proteus, N o v a 
proizvodnja, redne in spominske 
Zbornike biotehniške fakultete in 
publikacije širšega področja hor
tikulture. Neutruden je tudi pri 
Enciklopediji Slovenije (naciona
lna encik lopedi ja) , sodeluje s 
S l o v e n s k i m b i o g r a f s k i m le
ksikonom in Primorskem sloven
skem biografskem leksikonu (tuje 
izšlo že 14 oz. 20 zvezkov). 
In na koncu s posebno ljubeznijo 
pove, da piše tudi Malo kroniko 
občine Grosuplje, ki bo izhajala 
v nadaljevanju. 
Obil ico znanja skrbno "nalaga" v 
pisano besedo, v knjige, ki naj bi 
bile Slovencem v narodovo bo
gastvo, strokovnjakom pa lažja 
pot do prepotrebnega znanja in 
pomoči pri nadgradnji. 
Ob vsem tem pa mu beseda teče 
prijetno domače. Veliko ljubezni
vosti je v slehernem njegovem 
gibu, veliko življenjskih moči v 
njegovih očeh.. . 

Alenka ADAMIČ 
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Društvo M I S S ( M l a d i n s k o i n f o r m a c i j s k o s v e t o v a l n o središ

če) iz G r o s u p l j e g a p r i r e j a s e d a j že t r a d i c i o n a l n o 3 . V E 

L I K O N O Č N O R A Z S T A V O J E D I , ki s e b o o d v i j a l a n a c v e t n o 

n e d e l j o , d n e 2 3 . m a r c a , o b 15 . uri v a v l i i n v j e d i l n i c i n o v e 

šole. V r a z s t a v i , ki j o b o p r i p r a v i l o društvo M I S S s k u p a j z 

Župnijskim u r a d o m G r o s u p l j e i n učenc i O s n o v n e šole L o u i s 

A d a m i č p o d s t r o k o v n i m v o d s t v o m g o s p e M a j d e šepic, 

b o m o i z b r a l i i n n a g r a d i l i naj lepšo i n največjo b u t a r i c o , 

o g l e d a l i si b o m o i z d e l k e osnovnošolcev i n j e d i p r i z n a n i h 

p r o i z v a j a l c e v n a t e m o V e l i k e noči, p r i s l u h n i l i b o m o z n a n e 

m u s l o v e n s k e m u e t n o l o g u dr . B o r i s u K u h a r j u , z a g l a s b e n o 

p o p e s t r i t e v p a b o s t a p o s k r b e l a z n a n a i n u g l e d n a s l o v e n 

s k a g l a s b e n i k a Jožica Kališnik in M i h a Dovžan . 

Vljudno vabljeni! 

Z A H V A L A 
O b bo leč i i zgubi n a š e g a dragega m o ž a , oče t a , tasta in starega 

IVANA SIVCA 

i z Zgornje S l i vn i ce pr i Šmar ju Sap. 

Iskrena hva la vsem sorodn ikom, sosedom in krajanom ter 
znancem za i z r a ž e n a ustna in pisna soža l ja , podarjeno cvetje 
in s v e č e . H v a l a ko l ek t i vu Zdravstvenega doma Grosupl je , 
posebno dr. G r a b l j c v č c v i za skrb ob njegovi bolezni . Zahva 
ljujemo se g. ž u p n i k u J . M r v a r j u za lepo opravljen cerkveni 
obred, ce rkven im pevcem in pevcem za pos lov i ln i pesmi, ter 
vsem, k i ste se od njega p o s l o v i l i na njegovi zadnji pot. Naj 
nam njegova p o k o n č n a d r ž a in upanje ostaneta v spoš t l j i vem 
spominu! 

Vsi njegovi 

Po čem so posojila v SKB banki? 
SKB banka vam nudi najrazličnejša posojila. Pomaga vam, da si 
postavite streho nad glavo, da se odpravite na počitnice ali si kupite 
žc dalj časa želen avto. 
Kratkoročna posojila so namenjena nakupu potrošnega blaga, plači
lu storitev in potovanj. Doba vračanja je eno leto. Občani lahko na 
osnovi zastave obveznic S K B banke in zastave depozita pridobite krat
koročno lombardno posojilo. Kot posebnost S K B banka nudi gotovin
ska posojila študentom in kreditiranje turističnih aranžmajev pri pod
jetju Kompas Holidavs. Če ste pred najetjem posojila poslovali z ban
ko najmanj tri mesece, obrestna mera znaša 10% + T ali D, v nasprot
nem primeru pa 11 % + T ali D. 
Dolgoročna posojila vam odobrimo za nakup blaga široke potrošnje, 
nakup in gradnjo garaž, izplačilo dednih deležev, nakup zemljišča, 
opremljanje stavbnega zemljišča, za nakup kmetijske mehanizacije in 
zemljišča, obnovo in ureditev trajnih nasadov ter za nakup oz. gradn
jo nepremičnin. S K B banka kreditira tudi kupce avtomobilov v trgov
inah, ki imajo sporazum z banko, pri čemer sodelovanje z banko ni 
potrebno. Če svoj dohodek prejemate preko S K B banke več kot tri 
mesece, obrestna mera znaša 11% + T ali D , sicer pa 13% +T ali D. 
Posojilo, pridobljeno na osnovi dolgoročnega varčevanja, vam nudi
mo po obrestni meri 10 % + T ali D. 
V okviru stanovanjskih posojil S K B banka občanom nudi posojila 
za p lači lo prispevkov pri gradnji stanovanjske h iše , za t ekoče 
vzdrževanje, nakup in gradnjo stanovanjske enote, prenovo enote ter 
za nakup stavbnega zemljišča. 
Pogoj za pridobitev omenjenih posojil je poslovno sodelovati z S K B 
banko (prejemanje dohodka preko banke, uporaba kartice Eurocard 
ali zaključeno namensko oz. dolgoročno varčevanje). 
Za odgovore na vaša vprašanja in za podrobnejše informacije se lahko 
obrnete na Agencijo Grosuplje ali pokličete Zeleni telefon 080 15 15. 

/f^^f A G E N C I J A G R O S U P L J E 
Kolodvorska 2 

M I M I K A M . Tel.: 761-531, Faks:761-531 
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VZGOJITELJICE IN UČITEUICE SMO V SODELOVANJU VSAKO LETO USPEŠNEJŠE 
Mnoge stvari lahko počakajo, le 
otrok ne more. 
Zdaj je njegov čas... 
Ne moremo mu reči jutri, 
njegov čas je danes. 

Gahriel Mistral 
Vzgojiteljice in učiteljice iz Gro
supljega se zavedamo pomemb
nosti otrokovega prehoda iz vrtca 
v šolo, iz enega življenjskega ob
dobja v drugo. Dejstva, da je za 
otroka čas vedno danes, se pri nas 
vedno bolj zavedamo. 
Preko nekajletnega ustvarjalnega 
sodelovanja smo v letošnjem šol
skem letu dvignili naš prag sode
lovanja med vrtcem in šolo na še 
višjo raven. 
Že v začetku jeseni smo vzgojitel
jice iz oddelkov priprave na šolo 
vrtca ROŽLE in K E K E C , učitelji
ci elementarki iz OŠ Adamičeva, 
pod vodstvom pom. ravnateljice 
Marije Lavrič oblikovale projekt 
sodelovanja V R T E C - ŠOLA. Naš 
glavni cilj je bil pripraviti otroke 
na prijazno šolo. 
Ideji in pobudi sta prisluhnili tudi 
ravnateljica V V Z Dragica Drob-
nič , pom. ravnateljice OŠ A d 
amičeva Olga Žitnik ter šolska ped
agoginja. 
Prvo srečanje otrok je bilo že v 
mesecu oktobru in novembru, ko 
smo mali šolarji povabili prvošolce 
na igralno in ustvarjalno dopoldne 
v vrtec. 
Kako pa so mali šolarji doživljali 
prvo srečanje s pravo šolo? 
B i lo je zelo prijazno, iskreno in 
obenem ustvarjalno vzdušje, kar 
gre zasluga učiteljicama Marleni in 
Martini. Tako kot otroci, sem tudi 
jaz doživljala to specifično šolsko 
uro kot zelo pestro, poglobljeno, 
kjer so vsi našli svoje mesto. 
Naše sodelovanje seje stopnjeva
lo in vzgojiteljice smo na roditel
jski sestanek povabile učiteljico 
elementarko, kjer sva staršem os
vetlile in približale pomen priprav
ljenosti otrok na prijazno šolo. 
Vzgojiteljice in učiteljice smo z 
oboga ten imi i z k u š n j a m i dale 
srečanju še neko svojevrstno težo. 
Staršem smo prikazale, kaj vse bi 
še lahko naredili, česa naj bi se 
izogibali, na katerem področju bi 
še lahko postorili za mehkejši pre
hod v šolo. 

Vemo, da starši z otroki ravnajo v 
pripravi na šolo zelo različno. Zato 
j ih sprejemamo kot enakovredne 
sogovornike, spoštujemo njihove 

izkušnje z otroki, predvsem pa 
sprejemamo in upoštevamo njiho
vo individualnost. 
Osnovni moto roditeljskega sestan
ka - priprava otroka na vstop v šolo 
- smo uspele oblikovati razumlji
vo, strokovno, a hkrati preprosto, 
strnjeno in zanimivo, s praktični
mi primeri. 

Odnos staršev do vsebine je bil 
zelo pozitiven, kar seje odrazilo v 
njihovem odzivu z ustvarjalno ver
balno in neverbalno komunikacijo 
pred, med in po srečanju. 
Uspešno realiziran cilj prerašča pri 
starših v vse jasnejšo podobo o 
dobri pripravi otroka na šolo. 
Želim si, da bi se naše sodelovan

je nadaljevalo, nadgrajevalo tudi v 
bodoče in tako oblikovalo zadovol
jne otroke, starše in vzgojitelje in 
učitelje. 
Prepričana sem, da bo vstop v šolo 
še prijaznejši, če bomo otroke im
eli enostavno radi takšne, kakršni 
so. 

Cvetka KOŠIR 

P R A Z N O V A N J A V ST. J U R I J U 
V petek, 17.02.1997, smo v dvo
rani v Mal i vasi pripravili sloves
nost v čast slovenskemu kulturne
mu prazniku. Kot vsako leto so nas 
s svojo prisotnostjo počastili člani 
Št.Jurijskega okteta, učenci OŠ Št. 
Jurij, člani novo formirane mlad
inske skupine in nekaj učencev, ki 
obiskujejo OŠ Grosuplje. 
Letošnje leto so nas prijetno pre
senetili učenci OŠ Št. Jurij s ču
dovito dramatizacijo Prešernove 
Lepe Vide, v katero so vključili 
tudi dva pevska zbora. Pripravili 
so nam tudi igrico Svetlane M a -
karovič "Škrat Kuzma dobi nagra
do". Dekleta pa so sama sestavila 
ples na glasbo iz risanega filma 
Pink Panther in nam ga predstavile, 
da ne omenjamo vseh pesmic ki so 
nam j ih recitirali ali zaigrali na 
različne instrumente. Št. Jurijski 
oktet je našo slovesnost otvoril s 
slovensko himno, Zdravljico in 
nam v nadaljevanju programa 
zapel še dve pesmi. 
Na naši proslavi pa smo se spom
nili tudi naših modernih avtorjev. 
Te so nam ob glasbeni podlagi 
predstavili člani novo formirane 
mladinske gledališke skupine. 
Vendar po tej proslavi v našem kra
ju ne spimo, veselo pripravljamo 
slovesnost, s katero bomo počastili 
naše drage mame, tete, babice, sk
ratka vse ženske. Za materinski dan 
smo med nas povabili Trio Novi 
na. Naj vam nekaj povem o njih. 
T r i o sestavljajo: o č e Mar i j an 
(100% invalid - inv.up,) - kitara, 
21 - letni sin Marijan - klaviature 
in 17 - letni sin Borut - bas, vsi 
pojejo, delujejo pa že 10 let kot 
glasbena skupina. Ker je oče Mar
ijan premagal težko bolezen, raka, 
so se odločili, da s samostojnimi 
dobrodelnimi koncerti pod geslom 
S A M O ŽIVLJENJE Z A D R U G E 
JE V R E D N O ŽIVLJENJA poma
gajo predvsem bolnim in invalid
nim otrokom po bolnišnicah in 
domovih, duševno prizadetim in 

zapuščenim otrokom, razvedriti 
starejše občane, idt. Obiskali nas 
bodo v petek, 21.03.1997 v dvo
rani v Mal i vasi, za to vam že zdaj 
toplo priporočam, da nas obiščete 
in prispevate svoj delež za uboge 
otroke. 
Na koncu se želim zahvaliti vsem, 
ki so sodelovali na proslavi. Še 
posebej se zahvaljujem gospem 

učiteljicam za njihov trud in j im 
čestitam za zasluženo Jurč ičevo 
nagrado, ki so jo prejele za svoje 
delo in sodelovanje na vseh naših 
slovesnostih. Žel im vam veliko 
uspeha še naprej. 
Vas, dragi bralci, pa vljudno vabim 
na naše prireditve in vam kličem: 
Na svidenje v Št. Juriju! 

Kristina BLAG U S 

Praznovali smo Slovenski kulturni praznik 
V petek, 7. februarja, smo se v dvo- pesem Luna sije, kladvo bije. Za 
rani v M a l i vasi zbrali učenci , 
učiteljice, babice, dedki in starši, 
da proslavimo slovenski kulturni 
praznik. 
Na začetku proslave je nastopala 
učenka drugega razreda Matejka s 
pesmico Vrba. Za njo je nastopal 
Št. Jurijski oktet s slovensko him
no Zdravljica. Nato so učenci 3,r 
odigrali kratko igrico Lepa Vida. 
Med igrico sta nastopala pevska 
zbora. Za igrico smo Urška, Dun
ja, Boris, 'Neža, Nejc in jaz zapeli 

nami je nastopal moj sošolec Anže 
s trobento. Moja sošolka Petra je 
zaigrala na flavto. Za njo so štiri 
učenke iz tretjega razreda zaplesale 
Pink Panterja. Nato je nastopil 
dramski krožek z igrico Škrat Kuz
ma dobi nagrado. 
Naslednji dan smo učenci in učitel
jice OŠ dobili Jurčičevo priznanje 
za uspešno ljubiteljsko delo v kul
turi. 

Ana GREGORIČ 4.r. 
OŠ Št. Jurij 

Nenavadno vreme! V noči iz 27. na 28. februarje marsikoga zbudilo 
močno treskanje in nazadnje še sirene. 
Strela je udarila v kozolec Albine Rus iz Gatine. Kljub hitrim inter
vencijam gasilcev in pomoči sosedov je kozolec pogorel do tal, prvim 
sosedom pa je uspelo rešiti nekaj gospodarskih strojev. Vaščani in 
bližnji sosedje so se izkazali tudi naslednji dan, saj so se množično 
zbrali in pospravili pogorišče. 
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NAVJIILIEIPSAV IN NAJLEPŠI GECSLPELJČAN W ? 

Goran Jelenčič 

Vesna Omeruuič 

Anita Penič 

Maja Peterka 

Maja Burgar 

DEKLETA, KI KANDIDIRA 
LILI V R H O V E C , 1 
J A S M I N A BEKONJIČ, 1 
M A J A B U R G A R , 1 
M A J A P E T E R K A , 
A N D R E J A POPIT 
A N I T A PENIČ, 
T A N J A KRIŽAJ, 
V E S N A O M E R A G I Č , 

Jaka Cunk Andreju Popit Matevž Cvetkovič 

JO ZA IZBOR NAJLEPŠE GROSUPELJČANKE 1997 
5 LET, H O B I : PETJE, O D B O J K A 
5 L E T , H O B I : KOŠARKA 
5 LET, H O B I : O D B O J K A , P L E S , U M E T N O S T 
4 L E T , H O B I : KOŠARKA 
3 L E T , H O B I : F R I Z E R S T V O 
5 L E T , H O B I : A E R O B I K A , P L E S 
5 L E T , H O B I : O D B O J K A , K L A V I R 
5 LET, H O B I : A E R O B I K A , P L E S 

FANTJE, KI KANDIDIRA 
J A K A C U N K , 
GAŠPER K A D U N C , 
G O R A N JELENČIČ, 
MATEVŽ ŽNIDARŠIČ, 
M A T E J RAČKI, 
MATEVŽ CVETKOVIČ, 
J U R E LOVŠIN, 
DENIS H O J N I K , 

JO ZA IZBOR NAJLEPŠEGA GROSUPEL.1ČANA 1997 
16 LET, HOBI : G L A S B A , R O K O M E T , S M U Č A N J E 
15 L E T , H O B I : N O G O M E T , O D B O J K A 
14 L E T , H O B I : O D B O J K A 
16 L E T , H O B I : R O K O M E T , S T R E L J A N J E 
17 LET, H O B I : B A S K E T B A L L 
15 L E T , H O B I : I G R A N J E K I T A R E , KOŠARKA 
17 LET, HOBI : B O R D A N J E 
18 LET, H O B I : F R I Z E R S T V O 

Matevž Žnidaršič 

DR. K i H E C DR. K i H E C DR. K i H E C DR. K i H E C DR. K i H E C DR. K i H E C 

Za vas pripravlja 

IZBOR NAJLEPŠE IN NAJLEPŠEGA 
GROSUPELJČANA '97 
12. aprila ob 19. uri v avli nove šole 

I povezovalec SAŠO H R I B A R , prva dama Slovenske estrade H E L E N A B L A G N E 

in prvi glas gorenjske A L F I NIP1Č ter kompelulivna strokovna komisija 

Obenem pozivamo tudi vas, drage bralke in bralci, da svoj glas podarite tisti in 

tistemu, za katerega menite, da si zasluži laskavi naslov, 

Svoj glas pošljite do 10. aprila na DR. K i H E C , Kolodvorska 5, Grosuplje 

za vas se trudi DR. K i H E C 

Denis Hojnik 

Jasmina Bekonjič Gašper Kadunc Matej Rački Lili Vrhovec Tanja Križaj 
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"VSAK ČLOVEK IMA SVOJ PROSTOR POD SONCEM" 
Helena Blagnc - umetnica. 

V slovenskem glasbenem prosto
ru kraljuje že nekaj let in skozi to 
obdobje seje priučila vere vase; z 
neizmernim zaupanjem in samos
p o š t o v a n j e m si je i z k l e s a l a 
življenjsko pot in hkrati dosegla 
želeni cil j . 

začutita energijo, moč, ki jo privz
digne nad ostale. Zadnji skupni 
projekt je Traviata, s katerim je 
Helena u r e s n i č i l a tudi svojo 
ljubezen do opernega petja. Le-
tega si izpopolnjuje pri operni divi 
evropskega slovesa prof. Ksenji 
Vidal , ki jo obenem še duhovno 

Glasba - njen vir duševnega 
bogastva. 

S kvalitetnim komercialnim izva
janjem je prestopila magični prag 
umetnosti in zasedla mesto, ki je 
ostalim slovenskim izvajalcem 
nedotakljivo. 

Ljubezen - sreča se izliva iz 
srca kot pesem. 

Zaljubljena. Navdih? Še bolje, 
prekipevajočo senzibilnost svoje 
int ime je s profes ionaln im in 
ekonomičnim pristopom kreirala v 
čuten in donosen projekt. Vzpored
no je kariero gradila v duetu z ve
likim prijateljem Načetom Junkar-
jem. Bariere sta prebila na festivalu 
M M S 89 in s pesmijo Vrniva se na 
najino obalo potolkla vse adute. 
Združita se instinktivno, v pesmi 

bogati. 
Heleni življenjska usoda ni name
nila lahke poti do mesta, ki si gaje 
izborila. Njen prodor so prem-
nogokrat spodjedali in mu škodo
vali zlobni jeziki . 
"Zelo malo jc ostalo od prvotne 

Helene!" 
Življenje in borba z njim jo je pre
radilo v brezkompromisno oseb
nost. To je dokazala v času poroke 
z M i t j e m , ko so j o medi j i 
neprestano držali v špici in s tem 
dodobra razburkali javnost. 
S trač pisanjem, priznava, so jo 
prizadeli, a je človek, ki se zave
da, da rumeni tisk sebi v prid ne 
izbira sredstev in ves ceremonial, 
ki so si ga zadali, sodi k njenemu 
načinu življenja. 

"Vsak človek ima svoj prostor 
pod soncem!" 

O d z i v a se spontano, s toplino 
domačnosti .V stikih z ljudmi zna 
vzpostaviti pristno naravno linijo, 
ki jo ovije z rahlo zaznavajočo dis
tanco. Neguje in ceni dobre pri
jatelje, kajti teh je vedno manj. 

Helena Blagnc - ženska. 
Odprtost. Prefinjenost. Senzibil
nost, predvsem pa ženskost so od
like, k i j ih dama nosi pisane z veli
ko začetnico. 
Vsaka ženska je lepa, čc odkrije 
žensko v sebi, trdi Helena. Toda 
velja priznati, da je ona šele s 
svo j im pr incem zacvete la v 
popolni lepoti. Ženskost zna pou
dariti s prefinjeno erotično elegan
co, ki jo harmonično usklajuje s 
celostno podobo. Uspeha si ni 
krojila s pomanjkljivim oblačen
jem in tudi ni prešla roba vulgar
nosti. 

"To je tek na kratke proge"! 
Glamour in seksi nošnja sovpada
ta z njeno osebno noto kot pika na 
i . Helena Blagne kdaj gola? N i 
denarja! 
Mamljivih ponudb seje otepala že 
na začetku kariere, ko je bila f i 
nančno še zelo nestabilna. Sicer pa 
je golota ne moti. Vprašanje je le, 

kako jo ženska izkoristi. A l i z mero 
slabega okusa ali s prefinjeno ero
tiko. 

"Veliko jc konjev, niso pa vsi 
za dirke. 

So kljuscta za odstrel in taka 
nikoli nc dosežejo cilja!" 

Razgibanemu življenju za trenutek 
uide le v objem svojega doma, kjer 
si z možem v primestni periferiji v 
miru oddahneta. Doživela je mar
sikaj lepega, pa veliko težkega in 
grdega, toda ničesar ne obžaluje. 
Ponovno bi izbrala isto pot, "saj 
pridne deklice pridejo v nebesa, 
poredne pa povsod!" Le inteligent
en človek zna negativno obrniti 
sebi v prid. 
Helena svojo bivanjsko filozofijo 
razvi ja na podlagi i zkušen j iz 
življenjskih situacij. Samospošto
vanje, samokritika, delavnost in 
znati dajati in prejemati so vred
note, ki j i m pripisuje prvinski 
pomen. 

"Kakšen dolgčas bi bil, če me 
nc bi bilo na sceni!" 

Pa še res je! 
Sredi aprila bo Helena Blagne -
Zaman nastopila v Grosupljem. 
Rada se vrača k nam, ker je publi
ka hvaležna in so ljudje krasni. 

Barbara PANCE 

Jr 

Cisttrcijanskoi opatija Stična 
Stična 17 
SI • 1295 Ivančna Gorica 

VABI K SODELOVANJU 

diplomiranega inženirja farmacije 
za delovno mesto tehnologa. 

OD VAS PRIČAKUJEMO: 

- visoko strokovno izobrazbo, 
- veselje do dela z ljudmi in zdravilnimi zelišči, 
- samoiniciativnost, kreativnost in iznajdljivost. 

Vaše cenjene ponudbe s kratkim življenjepisom in dokazili o izpol
njevanju pogojev pričakujemo v 10 dneh po objavi na naslov: 

SITIK d.o.o. 
Stična 17 

1295 Ivančna Gorica 
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Z I M O V A N J E - T U D I B R E Z S N E G A 
Konec februarja seje za grosupel
jske skavte končalo zimsko span
je. Privoščili smo si počitek po 
decembrskem projektu "Betlehem
ska l učka" , prebujanja pa smo 
začeli z mašo za Dan spomina. 
Takrat se skavti spomnimo vse 
skavtske bratovščine po svetu (šte
je 27 milijonov skavtov), hkrati pa 
obud imo spomin na Rober ta 
Baden-Powella, našega ustano
vitelja, ki se je rodil na ta dan, in 
sicer 22. februarja. Letos mineva 
že 140 let od njegovega rojstva. 
Pri maši v nedeljo, 23. februarja 
1997, v župnijski cerkvi v Grosu
pljem smo ljudem pokazali nekaj 
skavtskih aktivnosti in zapeli pe
sem, ki govori tudi o tem, kaj bi 
vsak skavt rad: 

"Rad bi svet naučil pesem, da 
znali bi jo vsi o ljubezni in 

o miru bi prepevali." 
Maša je bila uvod v naše nasledn
je korake, in sicer korake, ki so nas 
vodili na zimovanje. Takoj po maši 
je odšla na pot četa (skupina skav
tov od 11 do 16 let), čez dva dni 
pa še noviciat (skavti, stari nad 16 
let). 

Četa osemindvajsetih skavtov je 

vleklo dolgo v noč.... 
... tako dolgo, da so bi l i obrazi 
zjutraj kar nekam dolgi in zaspani. 
Seveda so aktivnosti kljub temu 
potekale po načrtu. Ker smo načr
tovali zimovanje že v januarju, ko 
je bilo še precej snega, smo se od
ločili, da se bomo "šli Eskime" in ' 
seveda delali bivake, uprizori l i 
snežno bitko itd. Sneg je žal odšel, 
mi pa smo načrt vseeno obdržali, 
saj nekateri Eskimi preživijo del 
leta tudi brez snega. Kadar ni sne
ga, je delanje krpelj še lažje, zato 
smo ponedeljkovo dopoldne pre
pustili domišljiji, ki nam je poma
gala narediti dobre krplje. V okoli
ci hiše je bila skrita malica, ki smo 
jo morali še zaslužiti (berimajti). 
Z njo smo si nabrali energijo, da 
smo v gozdu v okolici našli ran
jence (namiš l jene seveda), j i m 
nudili prvo pomoč in j ih na nosilih 
prinesli v hišo. Popoldan seje začel 
s teoretičnim uvodom o kompasih, 
to pa smo seveda preizkusil i v 
naravi. Potep po bližnjih gozdovih 
smo zaključili z delanjem bivakov 
in igricami, ki so nas spremljale še 
zvečer. 

Takrat smo se razdelili v dve sk-

Njami, njami! Kaj misliš, da je tukaj notri?! Foto: J. Adamič 

skupaj s tremi voditelji in tremi 
kuharji zimovala od 23. do 26. feb
ruarja na Sv. M o h o r j u nad 
Moravčami. Prvi dan so imeli ku
harji še počitnice, saj smo si kuha
li po skupinah - vodih (četa se deli 
v manjše skupine, ki j ih pri skavtih 
imenujemo vodi). Vs i so bil i nav
dušeni nad večerjo, še bolj pa nad 
ognjiščem, saj je ogenj napolnil 
ozračje z nekakšno domačnostjo in 
toplino. Zato tudi ni bilo težko 
zapolniti večera s pesmimi, pogo
vori in igrami, govorjenje pa seje 

kako pretentati stražarje, se kolikor 
se da tiho plaziš do nevarnega mes
ta itd. 
Torek je bil v znamenju razisko
vanja okolice. Vsak vod seje od
pravil v svojo smer. Ci l j i potepa, 
ki j ih je bilo treba čim bolj raziskati 
in prinesti o njih čim več podatk
ov, so b i l i L imbarska gora in 
Blagovica, grad Krumperk, Brdo 
pri Lukovici ter G E O S S in Vače. 
Medtem ko mlajših skavtov ni bilo, 
so gasilci pripeljali vodo, ker je 
pošla, skavti pa so se vsi z mnogi
mi izkušnjami in polni navdušenja 
vrnili nazaj. Trenutke pred izpitom, 
ki so ga morali zvečer opraviti 
pripravniki, so porabili še za učen
je, potem pa smo odšli v gozd, ig
rat se enako igrico kot prejšnji 
večer. 

Zadnje urice na taboru smo name
nili sveti maši, ki jo je daroval naš 
domači kaplan, petju, izbiranju 
skavtskih imen in pospravljanju. 
Med sveto mašo smo v naš steg 
sprejeli tudi novince, pri skavtih 
pravimo, da smo imeli pripravni
ške obljube. Nekateri niso želeli 
oditi domov, žalost nad tem pa je 
kazalo tudi nebo, ki je začelo toči
ti svoje solze - dež. 
Noviciat je imel potujoči tabor, ki 
zelo poveže skupino, utrdi mišice 
in omogoči, da se vidi precej kra-

upine. Vsaka je imela dva stražarja, 
ki sta morala brez baterij v gozdu 
paziti na štiri prižgane sveče. Ker 
so bile v obliki kvadrata s stranico 
deset metrov, sta imela stražarja v 
temi veliko dela, ko je ostali del 
skupine poskušal sveče ukrasti. 
N a v d u š e n j e nad igr ico je b i lo 
popolno, zato smo jo izvedli še 
naslednji večer. Kar zanimivo je, 
ko se izogibaš vejam, zajahaš ma
jhno smrečico, ki je v temi ne v i 
diš, se spotakneš in priletiš na nos, 
se skrivaš za deblom, narediš načrt, 

jev in ljudi. Potovali so od 25. do 
28. februarja 1997. Začel i so v 
Domžalah, kjer so popoldanski čas 
preživeli z domžalsko skavtinjo 
Barbaro, ki j ih je popeljala po tem 
mestu, večer pa j i m je min i l v 
srečanju z domžalskim noviciatom 
v igricah in smehu. 
Pot j ih je vodila na Sv. Mohor nad 
Moravčami. Tam so se srečali še z 
našo četo, potem pa so se predali 
duhovnosti in raziskovanju bližnjih 
gozdov, ki so zares lepi. Naravne 
lepote so j i h spremljale vse do 
Litije. Litijanski skavti so j im pri
pravili krasen sprejem, saj so pov
abili naš noviciat že jeseni, da 
pridejo k njim. Žal je treba oditi 
domov, saj dolžnos t i k l iče jo , a 
skavti v noviciatu so to naredili 
malce lažje, ker so se povezali z 
drugimi skavti. Zavedajo se, dajim 
prijateljske vezi omogočajo, da se 
bodo še kdaj videli in obudili lepe 
trenutke s potovalnega tabora. 
Radi bi se zahvalili vsem, ki so nam 
pomagali, daje bilo zimovanje kar 
se da uspešno. Zahvala gre Prim-
čevim in Ži tnikovim, ki so nam 
vozili prtljago, kaplanu za obisk, 
moravškemu župniku za prostor, 
domžalskim in litijanskim skavtom 
pa za lep sprejem. 

Alenka OBLAK 

G r i l d.o.o. 

R A Z P I S U J E 
Podjetje G R A M A T GRIL d.o.o. Grosuplje zaposli honorarno 

referenta za področje čistilnih naprav, lovilcev olja in maščob. 

Pogoji: Višja izobrazba gradbene, ekonomske oz. sorodne smeri. 

Znanje nem.ali ang. jezika 

Možnost stalne zaposlitve obstaja. 

Informacije na tel: 061 763 363 

/ 9., 25. IN S. MARCA NAŠE MISIJ HITIJO K ŽENAM. 
M A TERAM IN OČETOM. 

TUDI VIDVA. MAMA IN OČE STA BILA NAJPREJ OTROKA, KI 
STA SPREJELA SAD LJUBEZNI .KRONO STVARSTVA. 

ZA TO OB M A TERINSKEM IN STARŠEVSKEM DNE VU ISKRENO 
ČESTITAMO VSEM M A TERAM IN OČETOM, KI Z NESEBIČNO 

IN ODGOVORNO LJUBEZNIJO SPREJEMA TE OTROKE IN 
JE SKRB IN DELO Z NJIMI DEL VAŠE SREČE 

Občinsko odbor SKD 



* * * NAŠA PRIHODNOST J E ČISTO O K O L J E * * * 

K A K O PREPRIČATI N E P R E P R I C A N E 
Iskanje nove lokacije komunalne deponije je pravi Gordijski vozel 

Agonija, kam odlagati smeti v gro
supeljski občini traja že od 1. 1991. 
Dogovora s krajani vasi Sp. Blato, 
Duplice in Gatina, da bodo smeti 
na Stehan "potovale" le še do maja 
letos, do tedaj je bil namreč sklen
jen sporazum s krajani, zagotovo 
ne bo moč uresničiti. 
A kljub temu - kdo je izkrivljene 
informacije posredoval v eter in 
razburil krajane, češ daje dogovor 
podaljšan za eno leto. O tem tudi 
župan Rudolf Rome ni vedel niče
sar. 
Razumeti pa je tudi krajane priza
detih vasi, da imajo v 17-ih letih 

(Grosuplje, Ivančna Gorica in Do-
brepolje), je ponovno razburila 
duhove. Zakaj spraševat i š irše 
množice, interes le teh je, da ko
munalci smeti odpeljejo, nujno pa 
je dobiti soglasje, doseči konsenz 
s krajani, ki bodo najbolj prizadeti 
-je bila splošna ugotovitev prisot
nih. 
Spaja dolina, Mačkovka- Gavge 
in Lupinck 
Tri lokacije, o katerih naj bi se 
odločali krajani, svoje ugotovitve 
pa je posredovala tudi stroka. Na 
javni razpravi so bili prisotni tudi 
strokovnjaki: G R E E N - a iz Mar i -

Stehan in smeti, smeti 

smeti smradu in prerekanj že čez 
glavo. 
Četrtkova (20.2.1997) javna razp
rava v grosupeljskem Družbenem 
domu, ki jo je organizirala K S Gro
suplje in na kateri naj bi krajani 
(predvsem iz prizadetih 3 vasi) 
dorekli najugodnejšo lokacijo nove 
deponije odpadkov za vse 3 občine 

Foto: J. Adamič 

bora, ki se ukvarjajo izključno s 
projekti deponij odpadkov, strok
ovnjak s področja hidrogeologije 
in slovenskega ekološkega giban
ja. Tako so po zagotovilih strok
ovnjakov sodobna smetišča objekti 
z varovalnimi ukrepi, ki zagotavl
jajo maksimalno varnost za okol
je. Toda ne ta in ne ostala zago

tovila strokovnjakov, da v sodob
nih deponijah ni treba videti ni
kakršnih "bav-bavov", niso pre-
pičala krajanov prizadetih vasi. 
Krajanu iz Sp.Duplic, k i je glasno 
razburjeno dejal, da že dovolj dol
go iz hiše gleda "stolpnico smeti", 
so se pridružili še mnogi prizadeti 
in razprava bi skorajda prerasla v 
prerekanje dveh taborov - občine 
z Javnim komunalnim podjetjem 
ter strokovnjaki na eni in krajani 
na nasprotni strani. Dejstvo pa je 
eno samo - da občina deponijo po
trebuje, da pa se omenjene lokacije 
krajani na moč otepajo. 
Po besedah direktorja Javnega ko
munalnega podjetja Janeza Skar-
lovnika, so po vseh proučevanjih 
najprimernejše tri lokacije - Spaja 
dolina, Lupinck in Mačkovka -
Gavge. Predstavniki vasi Sp. Br
ezovo, kamor meji lokacija Spaja 
dol ina, so poudarili, da ne ovirajo 
rešitev in so se pripravljeni dogo
varjati, kar pa še ne pomeni, da so 
zadovoljni. 

Kar nekaj časa je trajala razprava, 
da so razpravljavci izpostavi l i 
vprašanje lastnikov omenjenih par
cel. S temi se bodo, tako je menil 
direktor Skarlovnik, natančneje 
pogovarjali potem, ko bodo doseg
li soglasje krajanov. Čeprav pa se 
j e z lastniki že dogovarjal, iz česar 
pa ni bilo čutiti načelnih nestrin-
janj. 
Tudi občina Ivančna Gorica ni 
neprizadeta 
Ž u p a n o b č i n e Ivančna G o r i c a 
Jernej Lampret je dolgo časa le 
tiho poslušal namigovanja, naj bi 
še v Ivančni Gorici iskali prim

erne lokacije, potem pa opozoril 
na dejstvo, da imajo v njihovi 
občini precej onesnaženih voda, 
kar je tudi posledica deponije od
padkov in pozval prisotne k večji 
strpnosti do navedene problema
tike. 
Tudi Grosupeljski župan Rudolf 
Rome je poizkusil prepričati kra
jane s prošnjo po trezni presoji: 
"Bodimo trezni in se poizkusimo 
dogovoriti za eno izmed lokacij, 
da bomo to lokacijo čimprej lah
ko pripravili za nadaljevanje del." 
Dobrepoljski župan Jakopič ni za
nikal dejstva, da bi se tudi v nji
hovi občini našel primeren teren, 
vendar pa je treba zadevo speljati 
z vidika najmanjših stroškov (Gle
de na to, da v občini Dobrepolje 
"pridelajo le 8 % smeti, bi b i l 
strošek za ostali občini neprimer
no večji. 
Kako odmotati klopčič 
Razpravi ni b i lo videti konca. 
Končno pa so klobčič le poizku
sili odmotati sami vaščani priza
detih 3 vasi oz odbor, ki so ga kra
jani imenovali že pred 5 leti ob 
najbolj pregreti p rob lemat ik i : 
ponovno naj se organizira javna 
razprava s krajani prizadetih vasi 
(Sp.Blato, Gatina, Duplice, Sp. 
Brezovo in Peščenik) , še prej pa 
naj si prizadeti ogledajo vse 3 
lokacije. 
Resnično - narobe je bilo zgolj to, 
da so na razpravi potekali razgo
vori o dejstvih, ki bi morala biti 
dogovorjena že preje, če bi hote
l i , da bi ta razprava imela želene 
zaključke. 

Alenka ADAMIČ 
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O B R E Z O V A N J E S A D N E G A D R E V J A 
Vsak, kdor ima v svojem vrtu posa
jena sadna drevesa, želi, da čim
prej zarodijo in kasneje dajejo stal
ne in kakovostne pridelke. S pravil
no rezjo je ta cilj kmalu dosežen, 
vendar pa lahko z nepravilno rez
jo napravimo napake, ki j i h ne 
bomo popravili še v nekaj nasled
njih letih. 
Rez sadnih rastlinje zelo pomem
bno, vendar pa tudi strokovno zelo 
zahtevno opravilo. Za pravilno 
obrezovanje je potrebno poznati 
nekaj zakonitosti rasti in rodnosti 

sadnega drevja. 
Zakaj je rez tako zelo pomembna? 
Z rezjo sednih rastlin oblikujemo 
in vzdržujemo krošnjo z namenom, 
da ob ustrezni rasti dosežemo čim 
boljšo rodnost. Hkrati poskrbimo 
tudi za to, da nam tako oblikovana 
krošnja omogoča čim enostavnej
šo in priročnejše delo pri oskrbo
vanju in obiranju dreves. Nič manj 
pomembno pa ni, da z rezjo zati
ramo tudi bolezni in škodljivce, saj 
skrbimo za to, daje krošnja zrač
na. Obenem pa z rezjo pri obilnem 

nastavku opravimo tudi že prvo 
redčenje plodov. 
Rez prilagajamo sadni vrsti (jabla
na, češnja, oreh,...), starosti dreves, 
bujnosti in rodnosti dreves ter sor
ti. Glede na čas rezi ločimo zims
ko rez in rez v rastni dobi, glede 
na razvojno stopnjo dreves pa loči
mo vzgojno rez (z njo oblikujemo 
drevesno krošnjo mladih dreves) in 
rez v rodnosti. 
Zimsko rez lahko izvajamo vse ob
dobje mirovanja sadnih rastlin (od 
takrat, ko rastline odvržejo listje, 

pa do brstenja v kolikor tempera
ture niso prenizke. Glede na to, da 
imamo v v r tov ih le po nekaj 
dreves, pa lahko z zimsko rezjo 
počakamo vse do začetka brsten
ja. Tako se bomo izognili nevar
nosti pozebe, s pozno zimsko rez
jo pa bomo vplivali tudi na manj
šo bujnost dreves. 
Kdaj režemo posamezne sadne 
vrste? 
Jablane in hruške obrezujemo v 
času zimskega mirovanja, ko mine 
nevarnost nizkih temperatur. Buj-
nejša drevesa obrežemo šele po 
cvetenju, priporočljivo pa je, da 
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opravimo tudi poletno rez. Pri po
letni rezi, ki jo izvajamo od 15. 
junija do konca julija, odstranimo 
v i šek enoletnih poganjkov, k i 
senčijo krošnjo, odvzemajo pa tudi 
kalcij iz razvijajočih plodov, kar 
kasneje vpliva na pojav fiziološk
ih bolezni plodov. 
Breskve: najpomembnejša rez pri 
breskvah je poletna rez (konec ju l i 
ja, začetek avgusta), zimsko rez pa 
opravimo šele po cvetenju. 
Marel ice: režemo poleti po obi
ranju. Vse rane, ki so mečje od 10 
mm, jc potrebno zamazati s cepil-
no smolo. Tudi pri poletni rezi 
odrežemo zelo malo, le tiste pogan
jke, ki senčijo krošnjo. 
Češn je : režemo praviloma le po 
obiranju, pri č emer raz redč imo 
veje in poganjke tako, da dobimo 
z r a č n o k rošn jo . Pri tem lahko 
odrežemo vse tiste vejice, k i j ih pri 
obiranju ne dosežemo. Vse večje 
rane zamažemo s cepilno smolo. 
Leske: režemo pri zimski rezi. 
O r e h : zimska rez je le minimalna 
(odstranjevanje odvečnih poganjk
ov), izogibamo se rezi starejših vej. 
Vse večje rane zamažemo s cepil
no smolo. 

Ribez i in kosmulje: režemo med 
brstenjem. 
M a l i n e in robide: režemo po obi
ranju. 
Mlada drevesa vseh sadnih vrst, ki 
j im oblikujemo in vzgajamo kroš
njo, obrezujemo spomladi tik pred 
brstenjem. 
Naslednji zelo pomemben element, 
ki ga moramo upoštevati pri rezi, 
je starost dreves. Dokler so dreve
sa mlajša, je njihova rast zelo moč
na, rodnosti pa običajno še ni ali 
pa je zelo nizka. Zato obrezovanje 
oziroma rez omejimo le na redčen
je pregostih poganjkov in ukrepe, 
s katerimi bomo dobili primerno 
obliko dreves. Zavedati se namreč 
moramo, da vsaka rez, še posebej 
pa zimska spodbuja rast dreves, 
zato je zelo pomembno, da z rezjo 
pri mladih drevesih ne spodbudi
mo premočne rasti, saj z njo pov
zročimo, da bo drevo pozneje zar-
odilo. 
K o sadne rastline preidejo v rod
nost, z rezjo vzdržujemo primerno 
razmerje med rastjo in rodnostjo. 
Pri rezi skrbimo, daje vsa krošnja 
primerno osvetljena, zato odstran
jujemo vse tiste veje, ki rastejo pre
blizu skupaj, ki se prekrivajo ali 
k r i ža jo . Odst ranimo tudi tiste 
poganjke, ki rastejo v notranjost 
krošnje, starejše in poškodovane 
poganjke. Posebej pazimo, da so 

dovolj redki zgornji deli dreves, ki 
drugače senčijo spodnje dele in 
notranjost krošnje. Če tega ne stori
mo, začnejo zasenčeni deli krošenj 
zaostajati v rasti in rodnosti, kas
neje pa tudi odmirati. 
Ko so sadne rastline starejše, začne 
pešati njihova rast, zato moramo z 
močnejšim obrezovanjem spodbu
diti rast, s čimer podaljšamo nji
hovo rodnost. Pri tem znižujemo 
vrhove dreves, redčimo pregoste 
veje in spodrezujemo ostarele 
ogrodne veje... 
Kljub številnim različnim oblikam 
krošenj, različnim sadnim vrstam, 
pa moramo pri rezi skrbeti za tak
šno razporeditev ogrodnih in rod

nih vej, daje vsa krošnja primerno 
zapolnjena, hkrati pa tudi enako
merno osvetljena. Pogosta napaka 
pri vzgoji dreves je ta, da pustimo 
drevesu dva ali več vrhov. V kroš
nji naj bo le en vrh, ki mora biti 
najvišji, glavne ogrodne veje pa 
nižje in položnejše od vrha. 
Plodovi se razvijejo iz rodnih br
stov. 
Preden se lotimo obrezovanja je 
zelo pomembno, da poznamo, iz 
katerih brstov se bodo razv i l i 
cvetovi (generativni brsti), oziro
ma da poznamo in ločimo rodni 
les. Ne glede na sadno vrsto so 
generativni brsti okroglaste oblike 
in debelejši od nerodnih lisntih ali 
lesenih brstov. 
Različne oblike rodnega lesa pri 
pečkarjih (jablanah, hruškah in 
kutinah) so: rodne šibe, brstike, 
brstiči, rodne pogače in zverižen 
rodni les. Za vse te oblike rodnega 
lesa je značilno, da razvijejo rodne 
brste na koncu enoletnih pogan
jkov, ob straneh poganjkov pa so 
nerodni brsti. 
Pri koščičarjih (češnje, višnje, 
breskve...) je rodni les drugačen. 

Rodni brsti so n a m e š č e n i ob 
straneh krajših ali daljših enolet
nih poganjkov, na koncu poganjk
ov pa je vedno nerodni brst. Ra
zlične oblike rodnega lesa pri ko
ščičarjih so: rozete, majske kitice, 
brstike in rodne šibe. 
Kako bomo obrezali drevo? 
Drevo, ki ga želimo obrezati, si je 
potrebno najprej dobro ogledati. 
Ugo tov i t i moramo, k a k š n a je 
bujnost in zdravstveno stanje 
drevesa, zelo pomembno pa je ugo
toviti tudi, koliko rodnih brstov je 
na drevesu in kje se nahajajo. Sled
nje je pomembno zato, ker lahko 
pri slabem nastavku (malo rodnih 
brstov na drevesu) z rezjo odstran

imo še tiste rodne brste, iz ka
terih bi se razvili plodovi. Kdor 
ne pozna dobro rodnih brstov 
pri posamezni sadni vrsti, naj 
z rezjo počaka do cvetenja, ko 
ne bo več dvoma, kateri brsti 
so rodni. Pri obilnem nastavku 
(veliko rodnih brstov) pa lah
ko z rezjo odstranimo nekoli
ko več rodnih brstov in s tem 
opravimo prvo redčenje plo
dov. 

Bujna drevesa (močno rastejo 
in malo rodijo) je priporočlji
vo rezati čim pozneje. Rez teh 
dreves opravimo šele po cvet
enju in sicer pri tem obrežemo 
spodnji dve tretjini krošnje, 
vrhove pa obrežemo okoli 20. 

junija. S tem odrežemo veliko hra
nilnih snovi, ki bi drugače spet šle 
v rast in na ta način vplivamo na 
šibkejšo rast dreves. 
K o smo si drevo ogledali , pr i 
čnemo z rezjo. Najprej odrežemo 
ali odžagamo vse odvečne debele 
veje. Pri tem ne smemo puščati 
štreljev. Nato pričnemo obrezovati 
od vrha proti spodnjemu delu kroš
nje. Izrežemo vse daljše poganjke, 

ki zraščajo iz vej in k i rastejo v 
notranjost krošnje. Pri tem skrbi
mo, da se poganjki ne prekrivajo, 
da so primerno razporejeni v kroš
nji. Kadar je poganjkov preveč, j ih 
primerno raz redč imo. Poganjke 
izrezujemo, odvajamo in spo
drezujemo. Pri rezi pazimo, da vse 
poganjke, ki j i h o d r e ž e m o , od
režemo pri osnovi, da ne puščamo 
štreljev. Poganjkov ne krajšamo. 
Krajšanje je ukrep, pri katerem 
poganjek skrajšamo na razl ične 
dolžine. Jablane in hruške imajo 
rodne brste na koncu poganjkov, 
zato s krajšanjem odrežemo tudi 
rodne brste. S tem, ko poganjek 
prikrajšamo, pa spodbudimo tudi 
rast. Na prikrajšanem poganjku 
bomo namesto plodov dobili nekaj 
novih poganjkov. Le-ti bodo kroš
njo senčili, odvzemali pa bodo tudi 
hranilne snovi razvijajočim plo
dovom. 

Tako režemo od veje do veje. K o 
drevo obrežemo, si ga še enkrat 
ogledamo in morebiti odrežemo še 
kakšen odvečen poganjek. Nato 
privežemo v položno lego mlade, 
pokonci rastoče poganjke in za
m a ž e m o s cepilno smolo večje 
rane. Pri tem ne smemo pozabiti 
tudi koreninskih izrastkov in izrast
kov iz debla, ki j ih moramo po-
rezati. 
Zaključek 
V kolikor se bomo pri rezi sadnih 
rastlin držali pravi l , opisanih v 
prispevku, ki pa še zdaleč niso vse, 
kar moramo vedeti pri obrezovan
ju in vzgoji , bomo kmalu z za
dovoljstvom želi sadove svojega 
dela. 
Pri pravilnem obrezovanju bodo 
sadne rastline ne samo okras, pač 
pa tudi koristen sestavni del naše
ga vrta. 

Valentina USENIK 

miz 
D R O G E R I J A 
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4 . P O H O D PO JURČIČEVI POTI 
Slovenci smo očitno vneti in dobri 
pohodniki, saj vsi organizirani po
hodi privabljajo velike množice 
ljudi iz vseh koncev Slovenije. Če 
je vreme lepo, se pa pohodniki zbi
rajo še bolj množično. 
Pohod po Jurčičevi poti je vsako 
leto na prvo soboto v marcu v 
počast i tev pisateljevega rojstva. 
Vremenoslovci so napovedovali 
lepo vreme. N a štartno mesto v 
Višnji gori so se zgrinjale množice, 
avtobusi z različnimi registracijami 
in osebnimi avtomobil i so po
t rpež l j ivo iskal i park i r i šča . Po 
uvodnih formalnostih na železniški 
postaji, ko smo dobili prve žige, 
smo krenili na pot. 
Staro mestno jedro Višnje Gore nas 
je prijazno pozdravilo. Zavi l i smo 
v odprto cerkev sv. Ane, si ogled
ali glavni trg z Valvasorjevim vod
njakom. Povabili so nas tudi na 
slikarsko razstavo Štefana Horva
ta v zasebni hiši Marije Pilko, ki 
sojo z bogatim kulturnim progra
mom pesnic Mihaele Zaje - Jarc, 
Marije Pilko in Melite Garvas ob 
prijetni glasbeni spremljavi otvor
i l i prejšnji večer in s tem začeli 
prireditve ob 4. pohodu po Ju
rčičevi poti. 

Sonce je že kar toplo sijalo, še 
topleje pa nam postalo, ko smo se 
začel i vzpenjati proti Staremu 
gradu. Še vedno mogočne razva
line so nas sprejele medse in ko 
smo se ozrli okoli sebe, so se na 
obzorju zarisale Kamniške Alpe. 
Očitno izkušen planinec je kazal 
posamezne vrhove in pripovedov
al imena, domač in i pa smo mu 
pokazali in poimenovali bližnje 
griče. Tako poteka izmenjava in
formacij na takih pohodih. Kar kdo 
ve, pove vsem, ki so blizu in so 

pripravljeni poslušati. 
Pot se še vedno strmo vzpenja po 
gozdu. Skozi vasici Pristava in 
Zavrtače pridemo do druge kon
trolne točke na Polževem. Tu smo 
vsa leta doslej dobili čaj, letos pa 
taka postrežba ni bila organizira
na. Hotel je že dolgo zaprt, nekoč 
pa je bilo tod okoli živahno poleti 
in pozimi. 
Strm vzpon do cerkvice sv. Duha 
nas je kar dobro upehal, zato smo 
se sredi klanca ustavili in opazov
ali še Julijske Alpe s Triglavom. 
Cerkvica na žalost ni bila odprta, 
ogledali pa smo si njeno zunanjost 
in nadaljevali pot po položni poti 
čez obsežen travnik. Od tu se vidi 
Snežnik, nam je kazal zasneženi 
vrh v daljavi zagorel planinec in 
švignil mimo nas. Še danes se misli 

vrniti po isti poti, je še dodal. 
Iz vasi Male Vrhe pridemo v za
selek Mevce. Prvič smo se zares 
ustavili ob stari hiši, v kateri je še 
črna kuhinja in soba s kmečko peč
jo. Tu je vaška gostilna, so nam 
povedali. Spili smo čaj in prijazni 
gostitelj je otrokom pokazal celo 
sobo, v kateri goji kanarčke in pa
pige. Zopet novo doživetje, ki nas 
vedno znova potegne, čeprav ved
no po isti poti, vendar vsako leto 
novim dogodivščinam in izkušn
jam nasproti. 
N a razvalinah gradu Roje smo 
srečali skupino z vodičko, ki je ra
zlagala pohodnikom posebnosti 
ob poti. Dala nam je idejo, da se 
bo drugo leto tudi naša skupina 
tako organizirala. Mimo ribnika 
Laškovec pridemo čez Kravjek do 

cerkve sv. Janeza Krstnika in nato 
čez Oslico na Muljavo. Utrujeni 
smo, a veseli. Veliko smo doživeli, 
marsikaj lepega videli in novega 
zvedeli. V izkaznico sprejmemo 
še tretji žig, si ogledamo skedenj 
in s l ika r sko razstavo v njem, 
K r j a v l j e v o k o č o in prodajno 
razstavo Sandi Zalarjeve in Šte
fana Horvata v novi galeriji na 
Jurčičevini . Tudi Jurčičeva rojst
na hiša nas vedno potegne v svo
jo notranjost, čeprav smo jo že 
tolikokrat videli . 
Za zaključek pohoda pa na M u l 
javi poleg hrane postrežejo tudi s 
kulturnim programom. Letos so 
gimnazijci iz ŠC v Ivančni Goric i 
zaigrali Kozlovsko sodbo v Viš
nji Gor i . 

Marija SAMEC 

V APRILU-KNJIŽNICA ZAPRTA 
Brez sodobnih računalnikov tudi v 
knjižnici ne gre več. S strojno in 
programsko opremo nas je oskrbe
lo Ministrstvo za kulturo, vendar 
je ne moremo uporabljati tako, kot 
bi jo lahko. Vse nove knjige od 
konca leta 1995 smo že vpisali in 
opremili "po novem", nismo pa še 
vnesli dovolj retrospektive, kot 
knjižničarji radi imenujemo stare
jše knjižno gradivo. 
Novi čitalec kod leži na pultu ne
uporaben. Računalniki, k i j ih sedaj 
porabljamo za evidenco izpo
sojenega knjižnega gradiva, pa so 
iztrošeni in bi morali kupiti nove 
PC-je. Po programu COBISS up
orabljamo predvsem terminale, 
torej bi bila to povsem zgrešena 
naložba. 

Tako smo se odločili , da bomo, 
tako kot smo že lansko leto, spet 

za mesec dni zaprli knjižnico in 
vnesli še predvsem tisto knjižno 
gradivo, ki je najbolj frekventno, 
in pa strokovno literaturo. Z jesen
jo pa upamo, da bomo že izposo
jali s pomočjo črtne kode in čital-
ca kod. 
Upam, da bodo naši bralci z ra
zumevanjem sprejeli to enom
esečno zaprtje knjižnice. Mnoge 
knjižnice po Sloveniji so se od
ločile za tak korak, da so uspele 
opraviti to dolgotrajno, vendar 
potrebno in neodložljivo delo. 
Vsako sredo bo knj ižnica odpr
ta od 9. do 19. ure in prosimo, 
da se takrat oglasite in poiščete 
ž e l e n o k n j i ž n o g r a d i v o . Ure 
pravljic za na jmla jše bodo 1. in 
3. sredo v mesecu. 
Ravnateljica knjižnice 

Marija SAMEC 

K R A T K E 
IZ K N J I Ž N I C E 

Minile so tudi počitnice v knjižnici. 
Nekaj časa bo na ogled le še razsta
va knjižnih ilustracij likovnice San
di Zalar, v organizaciji Z K O in 
Knjižnice Grosuplje. 
Sicer pa je Sandi Zalar ilustracije 
iz knjige Zgage tudi pozimi poda
ri la knj ižnici ,za kar seji naj lepše 
zahvaljujemo. 
V marcu (5.3.) p r i čaku jemo še 
obisk Gusarja Bcrta in C I C I k l u 
ba. 
O b v e š č a m o vas, da bodo ure 
pravlj ic v apr i lu , I. in 3. sredo, 
potekale nemoteno, čeprav bo 
knjižnica sicer zaprta. In sicer vas 
vabimo na s rečan je s š k r a t o m 
Brunom in avtorico Marijo Tur-
kalj. Tokrat so vabljeni otroci do 
4. razreda s starši. 

Ksenija MEDVED 

NOVICE IZ DELA PLANINSKEGA DRUŠTVA GROSUPLJE 
ŠPORT IN R E K R E A C I J A * * ŠPORT IN R E K R E A C I J A 

Planinsko druš tvo Grosuplje je 
dne 24. januarja 1997 imelo red
ni o b č n i zbor, katerega se je 
udeleži lo 86 članov. Na zboruje 
bilo potrjeno poslovanje za leto 
1996 in sprejet plan dela za leto 
1997. 
Glavna aktivnost društva je na
menjena vzdrževanju Grosupel
jske planinske poti, aktiviranja 
mladih po šolah za organizirano 
obiskovanje gora ter organiziran

je izletov za člane. V letu 1996 
smo več kot 300 osnovnošo lcem 
naše občine pripravili predavan
je z d i apoz i t iv i o gorskem in 
podzemnem svetu. N a občnem 
zboru pa smo prikazali vse za
htevnejše izlete društva v pretek
lem letu. Grosglockner , Mont 
Blanc, turne smuke. Interesi čl
anov so zelo različni , saj je od 
160 članov kar 60 mladih. Temu 
p o s v e č a m o še posebno pozor

nost. 
N a žel jo s tare jš ih č l anov smo 
program izletov za leto 1997 
dopo ln i l i še z nekaj manj za
htevnimi izleti. 
Tako kot v preteklosti bo društ
vo o svoji dejavnosti obvešča lo 
člane in ostale ljubitelje gorskega 
sveta in narave z obvest i l i na 
straneh Grosupeljskih odmevov, 
po radiju Zeleni val in na član
skih sestankih, ki so vsak po

nedeljek ob 20. uri na s edežu 
društva na Taborski 2. 
Planinska sezona je pred vrati, 
zato vabimo vse, ki še niste po
ravnali č lanarine za leto 1997, da 
nas obiščete in postanete naš član 
tudi v letu 1997. 
Preberite si plan izletov za mesec 
marec in april in se prijavite vod
nikom. 

Planinski pozdrav! 
UO društvu 
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P l a n i n s k o d r u š t v o G r o s u p l j e 
V A B I na izlete v mesecu marcu 
in ap r i lu : 
- Sobota, 8. marca - Snežnik 1796 
m 
Z av tomobi l i (avtobusom) do 
Sviščakov. Od tu vzpon na vrh 
Snežnika in povratek po isti poti. 
Vzpon je v snežnih razmerah zato 
morajo udeleženci imeti ustrezno 
zimsko nepremočlj ivo obutev in 
gamaše ter topla oblačila, skupaj 
bo pribl ižno 6 ur hoje. Obvezne 
so predhodne prijave zaradi or
ganizacije prevozov. Za tiste, ki 
poti ne zmorejo je lep tudi samo 
izlet do Svišča-kov. Vodi Miha 
Oblak - telefon 773-695 zvečer. 
- Petek, 14. marca, sobota 15. 
marca - turni smuk iz Kredarice 
2541 m. 
Z avtomobili v dolino Krme nato 
vzpon na Kredarico, kjer bomo 
prespali. V Ugodnih razmerah se 
bomo povzpeli tudi na Triglav. V 
soboto spust s smučmi po smeri 
vzpona v dolino Krme. Tura je 
p r imerna tudi za t iste, k i ne 
smučajo, imajo pa izkušnje s hojo 
z derezami. Obvezna je zimska 
oprema: dereze, cepin, zašči tna 
očala ter predhodna prijava vod
n i k u . Hoje bo p r i b l i ž n o 8 ur 
dnevno. Zelo zahtevna tura. Vod
nik I-'rane Št ibemik - telefon 773-
345. 

- Sobota, 22. marca - Porozen 
1622 m 
Z avtobusom do Poč pri Cerknem. 
Od tu vzpon na Porezen in nato 
spust do Petrovega brda. Skupaj 
6 ur hoje. Potrebna je z imska 
oprema in primerna kondicija. Pri
poročamo smučarske palice. Ob
vezne predhodne prijave. Vodi 
Mi rko Pavič - tel. 772-851 zvečer. 
- Sobota, 5. aprila - Limberk 
687 m 
Zbor ob 8. uri zjutraj na Spodnji 
Slivnici pri zadružnem domu, nato 
po označeni grosupeljski poti na 
Limberk (Stari grad) in povratek 
na izhodišče. Skupaj bo približno 
6 ur prijetne hoje po gozdnih kolo
vozih. Primerno za družine s šo
loobveznimi otroki. Vodnik Mar
tin Oblak - telefon 773-695 
-Sobota, 12. aprila, nedelja, 13. 
aprila - turni smuk Komna - Krn -
Krnska jezera - Komna 
Zahtevna tura, potrebna popolna 
z imska oprema: dereze, cepin. 
Obvezna predhodna prijava. Vodi 
Martin Zupančič . 
- Sobota, 26. april - Vel ik i Golak 
1481 m 
Nezahteven izlet v lepote Tr

novskega gozda z avtobusom do 
izhodišča in nato vzpon na Vel ik i 
Golak in Čaven. Skupaj bo pri
b l i žno 7 ur hoje. Primerno za 
družine s šoloobveznimi otroki. 
Obvezne predhodne prijave. Vodi 
Franc Št ibemik - telefon 773-345 
zvečer. 
Na vse razpisane izlete se lahko 
prijavite tudi na sedežu društva na 
Taborski 2 vsak ponedeljek ob 20 
uri. Takrat se lahko tudi včlanite 
v društvo in poravnate članarino, 
nabavite pa lahko tudi vodnike in 
drugo planinsko literaturo. 

PREDSEDNIK 
PD GROSUPLJE 

Franc ŠTIBERN1K 

SAH 
V tem mesecu so se mladi grosu
peljski šahisti udeležili prvenstva 
osnovnih šol. Prvenstvo seje odvi
jalo v Kranju od 15.2. do 17.2.-
Pravico udeležbe na tem prvenst
vu so imeli sledeči šahisti: Jure 
Zorko in Žugelj Uroš v konkuren
ci fantov do 9 let, Marko Srebrnič 
med fanti do 11 let in Ana Srebrnič 
med dekleti do 13 let. Udeležbo so 
si izborili na prvenstvih Dolenjske, 
kjer sta Jure in Uroš zasedla 2. in 
3. mesto Ana in Marko pa sta bila 
dolenjska prvaka v svojih kon-
kurencah. 
V Kranju so se naši predstavniki 
bor i l i s spremenljivo s rečo . V 
konkurenci najmlajših fantov je 
Jure Zorko osvojil zelo dobro 7. 
mesto, Uroš Žugelj pa je bil 28. 
Med fanti do 11 let je bil Marko 
Srebrnič soliden 8. vendar pa s svo
jo uvrstitvijo ni bil preveč zadovol
jen. Najboljšo uvrstitev je dosegla 
Ana Srebrnič s 3. mestom, vendar 
tudi ona s svojo igro ni bila preveč 

Pogled na Konjevec. Turno smučarski colj Grosupeljskih planincev 
v letošnjem letu. Posneto iz Velikega Draškega vrha. 

Marko v elementu 

zadovoljna. 
Prvenstvo v Kranju je bilo tudi 
kvalifikacijsko za pravo državno 
prvenstvo v starostnih kategorijah, 
ki j ih predpisuje mednarodna ša
hovska zveza. To prvenstvo bo v 
Mariboru med šolskimi počitni
cami. Na to prvenstvo sta uvršče
na Ana Srebrnič med dekleti do 14 
let in Marko Srebrnič med fanti do 
10 let. Za njiju je bilo prvenstvo v 
Kranju predvsem odličen trening. 

ki pa je pokazal na določene sla
bosti v njuni igri. 
Pohvalno je, da je v Grosupljem 
nekoliko oživelo šahovsko živ
ljenje ter da so se A n i in Marku, ki 
sta bi la prej precej osamljena, 
pridružili tudi drugi mladi igralci, 
ki bi lahko ob trdem delu posegli v 
boj za najboljša mesta. Upamo lah
ko, da se bo to z obuditvijo ŠK 
Grosuplje tudi zgodilo. 

Vojko Srebrnič 

KOLESARSKI PRAZNIK BO V MAJU 
Letošnja mednarodna kolesarska 
dirka Po Slovenij i bo potekala 
nekoliko drugače kot prejšnja leta. 
Pomembno je, da bo peta etapa te 
dirke potekala po cestah vseh treh 
občin: Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica. Dirka sama se bo 
začela že 4. maja v Radencih. Za 
nas pa je pomembna peta etapa 
dirke, katere start bo v Ivančni 
Gorici in cilj na Vrhniki. Za orga
nizacijo etape je zadolžen orga
nizacijski odbor, ki ga sestavljajo: 
-Jurij Kos, Bogomir Sušič, Vinko 
Blatnik - Občina Ivančna Gorica 
- Franc Škrlj , Pavel Štaudoher, 
Andrej Cevc - Občina Grosuplje 

- A lo j z Kuplenk, Stane Škulj -
Občina Dobrepolje. 
Namen organizacije etape kolesar
ske dirke je tudi pospešiti kolesar
ski šport pri nas, hkrati pa s šport
no prireditvijo povezati novo nas
tale občine in iskati skupne cilje ter 
možnosti povezav na turističnem, 
športnem in kulturnem področju. 
Kolesarska dirka pa bo tudi lepa 
prilika promocije našega gospo
darstva in podjetništva. Dirko nam
reč spremlja radio, televizija in 
dnevno časopisje s posebno odda
jo iz vsakega kraja kjer je cilj 
oziroma start dirke. O priliki kole
sarske dirke bo izšel poseben 

bilten. Več o dirki bomo napisali v 
naslednjih številkah občinskega 
časopisa. 

Vinko BLATNIK 
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UPOKOJENCI - ČLANI DU GROSUPUE! SAJ VEMO, PA. 
N a željo naših č lanov Vas v našem 
kot ičku spominjamo na predvide
no S R E Č A N J E in I Z L E T . 
M A R E C : S R E Č A N J E OB D N E 
V U Ž E N A : sobota, 8.3.1997 s 
p r i č e t k o m ob 16. ur i v D R U 
Ž B E N E M D O M U G R O S U P L J E . 
Cena 1.600,00 SIT, prijave do pet
ka, 7.3.997. V E S E L O B O ! 
A P R I L : I Z L E T N A IDRIJS-
K O : . č e t r t e k , 24.4.1997. 
Pot nas bo vodi la preko Ljubljan
skega barja in skozi Logatec v Id
rijo - najs tarejše slovensko rudar
sko mesto. Ogleda l i si ga bomo 
in se spustil i v rudnik ž ivega sre
bra. Po ogledu bomo nadaljevali 
pot do C e r k n e g a , si o g l e d a l i 
muzej in b a r o č n o cerkev sv. A n e 
in se podal i proti Škofji L o k i na 
kos i lo . Po kos i lu se bomo v tem 
starodavnem mestu malo pomud-
i l i , ob iska l i še trgovino Goren
jske predilnice in se vrni l i domov. 

Prijave od 4.4.1997. 
P A Š E T O ! 
" T U R I S T I Č N O S E Z O N O " naše
ga d ruš tva smo začel i s P U S T O -
V A N J E M v torek, 11.2.1997 in 
to kar v sosednji obč in i . Najprej 
smo obiskal i in si pod prijetnim 
s t rokovn im vods tvom ogledal i 
Cistercianski samostan in cerkev 
v St ični . O d 56 ude ležencev izle
ta kar 34 naš ih č l anov še ni vide
lo zanimivosti tega bogatega ku l 
turnega s p o m e n i k a skoraj na 
d o m a č e m pragu. 
Pus tova l i smo v gostoljubnem 
gos t i šču J A P (Jož ica Kepa). Po 
obilnem kosi lu seje naš im udele
ž e n c e m izleta predstavilo kar 13 
prelepih m a š k a r iz naših vrst in 
vse so bile nagrajene. 
Veselo smo preganjali z imo. 
vodja izletov. 

Marta DOBROVOLJC 

I Š Č E M O D V A U P O K O J E N C A - Č L A N A DRUŠTVA Z A O R 
G A N I Z I R A N J E I N V O D E N J E D R U Š T V E N I H I Z L E T O V IN 

S T R O K O V N I H E K S K U R Z I J . S T R O Š K E Z A 
I Z O B R A Ž E V A N J E B O K R I L O D R U Š T V O . 

P R I J A V I T E SE L A H K O V M E S E C U M A R C U O B S R E D A H A L I 
P E T K I H O D 9.00 do 11.00 U R E . 

Z A H V A L A 
O B P R E Z G O D N J I S M R T I L J U B E G A M O Ž A , O Č E T A IN D E D A 

A N T O N A Z A K R A J Š K A S E Z A H V A L J U J E M O V S E M , K I SO 

N A M S T A L I O B S T R A N I V T E Ž K I H T R E N U T K I H , S O R O D N I 

K O M , S O S E D O M , G P G D O L E N J G R A D , G A S I L C E M iz SP. 

S L I V N I C E , P E V C E M IN V S E M , K I SO G A P O S P R E M I L I N A 

N J E G O V I Z A D N J I POTI . N E N A Z A D N J E S E Z A H V A L J U J E M O 

G O S P O D U D R . G O L O B U , K I M U JE V Č A S U B O L E Z N I S T A L 

O B S T R A N I 

VSI NJEGOVI 

DOBER ZAJTRK - DOBER DAN 
V A B I M O Č L A N I C E IN Č L A N E 
D R U Š T V A N A P O G O V O R O 
P O M E N U Z A J T R K A Z A D O 
B R O PO ČU T J E IN Z D R A V J E . 
O B P R E D S T A V I T V I N O V E J Š I H 
I Z D E L K O V P R E H R A N S K E IN
D U S T R I J E , K I SO P R I M E R N I 
Z A Z A J T R K , B O S T A A V T O R I 
C I K N J I Ž I C E Z N A S L O V O M 
" Z A J T R K I " , K I JE P R E D K R A T 
K I M IZŠLA V Z A L O Ž B I D O -
M U S , G O S P E V E R A G A N T A R 
IN M A R T A H R O V A T I N , P R E D 
S T A V I L I T U D I N E K A J P R I 
P R A V L J E N I H Z A J T R K O V IN 
P O G R I N J K O V Z A V S A K D A N 
JE IN P R A Z N I Č N E DNI V D R U 
ŽINI . 

Z A R A Z S T A V O IN P O K U Š I N O 
S M O P R O S I L I Z A P O D P O R O 
L J U B L J A N S K E M L E K A R N E , 
G R O S U P E L J S K O IN D O B R E -
P O L J S K O P E K A R N O , P O D 
J E T J E T A B O R T E R P O D J E T J E 
S A D J E IN Z E L E N J A V A . F I N A 
N Č N O P O D P O R O P R I Č A K U 
J E M O T U D I O D O B Č I N E G R O 
S U P L J E . 
P R I R E D I T V E B O D O D N E 18. IN 
19. M A R C A 1997 V K L U B S K I H 
P R O S T O R I H D R U Š T V A O B 
10.00 IN 16.00 U R I . 
P R I Č A K U J E M O V A S ! 

ORGANIZATORICA: Marta 
HROVATIN 

VAS PREBUJA PRVO 
SPOMLABA.\SKO somi:? 

POMLAB POMENIJO TUBI CVETLICE. 
SI ŽELITE TAKŠNE POMLABI TUBI V 

VAŠEM BOMU? 

V R T N A R S T V O 
Mali vrh 19, 
Šmarje - Sap 
tel: 775-562 

Z a te lepe s p o m l a d a n s k e dneve smo v a m p r i p r a v i l i 
30 v r s t p e l a r g o n i j i n hršljink 

8 v r s t s u r f i n i j 
f u k s i j e , nage l jne , m o l j e v k e , b idens , b a c o p o , mar je te , 

v o d e n k e " n o v a g v i n e a " i n 
še več d r u g i h s a d i k / a k o r i t a i n grede 
• eno letn ice , t r a j n i c e , sobne ras t l i ne , 

o k r a s n o grmičevje 
Po želji V a m zabojčke z rožami t u d i m i n a s a d i m o . 

L a h k o p a v a m t u d i u r e d i m o v r t z 
o k r a s n i m i r a s t l i n a m i . 

O g l e j t e s i naše r a s t l i n j a k e , rože k a r s a m e v a b i j o ! 

Hrani ln ica V A R Č U J E M , V A R Č U J E V A , V A R Č U J E M O 
Vsi v Hranilnici LON, D.D. 

L O N d . d . K r a n j 

Poslovna enota 

M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Z A VSE INFORMACIJE SE OGLASITE N A K O L O D V O R S K I 3 Faks: 061/761-719 

OZIROMA NAS POKLIČITE PO TELEFONU 764-300 oz. 764-600. 

Poskrbimo pa tudi za Vaše denarne težave 
in vam v najkrajšem času odobrimo POTROŠNIŠKI KREDIT 

po obrestni meri že od 9,9 % dalje. 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pancc, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in A n i c a Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredniš tva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U & D Ulaga - Tisk G R A F I S Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasi lo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Glasi lo občine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


